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Ärendeförteckning vid Karlskrona kommunstyrelses sammanträde den 8 
januari 2015. 
 
§ 1 Informationer och föredragningar. 
§ 2 Kommunala val. 
§ 3 Utbyggnad av cykelväg trafikplats Trantorp-Skärva by. 
§ 4 Finansrapport november 2014 från Internbanken. 
§ 5 Remiss kompetensförsörjningsstrategi Blekinge. 
§ 6 Förvärv av mark i Vång, Johannishus. 
§ 7 Inköp av Hillerslätt 1:6 med flera i Johannishusåsen. 
§ 8 Revidering av finansiella riktlinjer Karlskrona kommun. 
§ 9 Ändring ägardirektiv för Affärsverken Karlskrona AB avseende skärgårdstrafik. 
§ 10 Investering i inventarier till Jämjö kompetenscentrum. 
§ 11 Handlingsplan mot korruption. 
§ 12 Förslag till varumärkesplattform för platsen Karlskrona. 
§ 13 Framtidsprogram för det goda åldrandet Karlskrona. 
§ 14 Återbetalning från Cura individutveckling. 
§ 15 Ansökan om investeringstillstånd Energiinvesteringar. 
§ 16 Hyresavtal för ny förskola i kvarteret Lindblad på Trossö. 
§ 17 Slutrapport 2014- styrgruppen för kulturhus i Karlskrona. 
§ 18 Svar på motion om avskaffande av bygglovsplikt för solenergianläggningar och 
 rabatt på bygglovsavgift vid installation av solceller, solfångare och solpaneler i 
 samband med ny- om- och tillbyggnad. 
§ 19 Svar på motion om aktivitetsplats för äldre. 
§ 20 Svar på medborgarförslag om containrar till trädgårdsavfall på Hasslö 
 sopstation.  
§ 21 Svar på medborgarförslag om containrar till trädgårdsavfall på Hasslö 
 sopstation. 
§ 22 Svar på medborgarförslag om konstgräsplan på skolgården, 
 Spandelstorpsskolan. 
§ 23 Svar på medborgarförslag om ubåtarna Näcken och Najad. 
§ 24 Svar på medborgarförslag om upprustning och belysning av gamla banvallen. 
§ 25 Svar på medborgarförslag om belysning av vägavsnittet Rosenholmsvägen 
 mellan Lingonvägen och en bakre infarten till Rosenholmsvägen. 
§ 26 Svar på medborgarförslag om pulkabacken i Amiralitetsparken. 
§ 27 Svar på medborgarförslag om förändring till en säkrare Riksväg. 
§ 28 Svar på medborgarförslag om att ta fram en handlingsplanmot tiggeri. 
§ 29 Övrigt. 
§ 30 Rekrytering av förvaltningschef. 
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Justeringens plats och tid  Kommunledningsförvaltningen efter  
 överenskommelse   
 
 
Underskrifter  
Sekreterare  ............................................. §§ 1-30 
 Lisbeth Johansson  
 
Ordförande  
 ............................................. §§1-30  
 Patrik Hansson  
 
Justeringsledamot   
 ............................................. §§ 1-30 
 Lotta Antman 
 
 
 
Tillkännagivande av protokollsjustering har den    januari 2015 anslagits på  
kommunens anslagstavla, intygar  
 
………………………………….. 
Lisbeth Johansson  
 
  



 
 

8 januari 2015          4 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

§ 1  
Informationer och föredragningar. 
 
1. Finansrapport november 2014 Finansbanken  
föredras av finanschef Helen Wolf.  
 
2. Revidering av finansiella riktlinjer i Karlskrona föredras av  
Finanschef Helen Wolf.  
 
3. Handlingsplan mot korruption föredras av kommunjurist Maria 
Thuresson.  
 
4. Framtidsprogram för det goda åldrandet föredras av  
utvecklingschef Eva Herbertsson och verksamhetschef Carina 
Thörnqvist.  
 

 _____ 
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§ 2 forts. 
Kommunala val.  
 
Energiska Karlskrona samt styrgruppen för miljöprogrammet 
Patrik Hansson (S) och Camilla Brunsberg (MP) föreslår 
Magnus Degerskär (S),  
Gunilla Ekelöf (FP) och  
Anna Ottosson (M). 
 
Lotta Antman (SD) föreslår  
Christopher Larsson (SD) 
 
Sofia Bothorp (MP) föreslår 
 Sofia Bothorp (MP) 
 
Sluten omröstning begärs. 
 
Till rösträknare utses Camilla Brunsberg (M) och Magnus Larsson 
(C). 
 
Sluten omröstning 
 
15 röster avges varav 1 ogiltig. 
 
Röstningen utfaller enligt följande: 
 
Magnus Degerskär (S) 14 röster 
Gunilla Ekelöf (FP) 14 röster 
Anna Ottosson (M) 14 röster 
Christopher Larsson (SD) 5 röster 
Sofia Bothorp 9 röster   
 
Kommunstyrelsen beslutar således  
 
att Magnus Degerskär (S),Gunilla Ekelöf (FP),Anna Ottosson (M) 
och Sofia Bothorp (MP) utses till Energiska Karlskrona samt 
styrgruppen för miljöprogrammet fram till och med 31 december 2018 
eller till dess att nyval sker. 
 
______ 
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Tekniska nämnden     KS.2014.565.312 
Ekonomiavdelningen 
Akten  
 
 
 
 

 
§ 3 
Utbyggnad av cykelväg trafikplats Trantorp- Skärva by. 
 
Tekniska nämnden har begärt, 2014-10-28 § 105, att 
kommunstyrelsen ska besluta om att medel om 550 000 kronor ur 
2015 års anslag för cykelstrategi och trafiksäkerhet ska tas i anspråk 
för att bygga ut cykelvägen mellan Trantorp och Skärva by.  
 
I länstransportplanen för Blekinge 2014-2025 har avsatts medel för 
att bygga ut gång- och cykelvägnätet i länet. Som planeringsunderlag 
och stöd för prioritering har Region Blekinge i samverkan med 
Trafikverket och berörda kommuner upprättat en regional cykelplan 
med projekt som föreslås för genomförande under planperioden. 
Utgångspunkten för finansiering av prioriterade gång-och 
cykelvägsåtgärder är 50 % medfinansiering från berörd kommun.  
 
Trafikverket har nu skickat en förfrågan om medfinansiering på 550 
000 kronor avseende sträckan mellan östra infarten till Skärva by och 
Trantorp trafikplats. Sträckan utgör en felande länk om ca 0,5 km där 
gång- och cykelväg saknas. I dagsläget fungerar befintlig vägren 
som cykelfält genom en målad linje. Vägrenen är smal och saknar 
vinterväghållning.  
      
Den planerade åtgärden innebär breddning av befintlig väg för en ca 
två meter bred gång- och cykelväg som avgränsas med mittstöd mot 
körbanan och räcke mot naturområdet där slänten är brantare än 1:3. 
Trafikverket kommer att ansvara för framtagande av bygghandlingar, 
projektledning, produktion och även för drift och underhåll. 
Trafikverket svarar för eventuell kostnadsökning utöver bedömd 
totalkostnad.  
 
Kommunledningsförvaltningens beredning 
I den nu gällande investeringsplanen för cykelstrategi och 
trafiksäkerhet finns 15,7 mnkr avsatta för åren 2015 – 2019.   
Kommunledningsförvaltningen konstaterar att för år 2015 finns 
2 500 000 kronor avsatta och i denna summa har då speciellt avsatts 
550 000 kronor för att tillsammans med Trafikverket kunna finansiera 
en gång och cykelväg mellan Trantorp och Skärva by. 
 
     forts. 
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§ 3 forts. 
Utbyggnad av cykelväg trafikplats Trantorp- Skärva by. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
1.att besluta om medfinansiering om 550 000 kronor för utbyggnad 
av gång-och cykelväg längs väg 679 mellan Trantorp och Skärva by 
samt, 
 
2. att investeringsutgiften finansieras ur 2015 års investeringsram för 
cykelstrategi och trafiksäkerhet. 
  
_____ 
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Ekonomiavdelningen    KS.2011.127.045 
Akten  
 
 
 

§ 4 
Finansrapport november 2014 från Internbanken.   
 
Ärendet föredras av finanschef Helen Wolf. 
 
I de av kommunstyrelsen antagna ”Finansiella Riktlinjer för 
Karlskrona Kommun” framgår att rapportering avseende den 
finansiella verksamheten ska levereras till KSAU samt 
kommunstyrelsen månatligen.  
 
Rapporteringen ska innehålla basfakta för upp- och utlåning, 
likviditetshantering samt placeringar som visar att 
finansverksamheten bedrivs inom de ramar för risktagande som 
kommunstyrelsen fastställt. Rapporteringen ska på en aggregerad 
nivå visa bokförda värden och förändringar av dessa avseende all 
upplåning och utlåning i kommunen.  
 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar  
kommunstyrelsen  
 
att godkänna rapporter från Internbabken avseende november 
månad 2014  
 

 _____ 
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Region Blekinge    KS.2014.514.106 
Personalchef 
Akten 
 
 
 
 
 

§ 5 
Remiss kompetensförsörjningsstrategi Blekinge.  
 
Karlskrona kommun har erhållit förslag till 
kompetensförsörjningsstrategi från Region Blekinge för besvarande. 
Förslaget har tagits fram av det regionala kompetensrådet på 
uppdrag av regionstyrelsen och bygger på den framtagna 
Blekingestrategin. 
Förslaget till kompetensförsörjningsstrategi Blekinge bygger på tre 
delar: en bakgrund, en del som beskriver de olika 
utvecklingsområdena där området och mål beskrivs fram till 2017 
och en tredje del som beskriver hur man kan arbeta för att nå målen. 
Aktiviteter kommer att knytas till strategin under hela perioden 2015-
2017. 
En kompetenskartläggning i Blekinge har genomförts under våren 
2014, på uppdrag av Region Blekinge. Kartläggningen syftar till att ta 
fram ett förslag till struktur och modell för hur arbetsgivarnas 
kompetensbehov ska kartläggas för hela Blekinge. Kartläggningen 
ska vara ett underlag för vilken statistik som behöver tas fram och 
hur det ska gå till samt kunna användas för att planera utbildningar. 
Uppdraget består av två delar: 1) kartläggning av aktörer, analyser 
och rapporter samt behov av statistik och 2) enkätundersökning till 
arbetsgivare och företagare om behov av kompetens på kort och 
lång sikt. 
 
Blekingestrategin 
Blekingestrategin togs fram under 2012-2013 i en bred dialog med 
många olika aktörer. Den fastställdes av Regionstyrelsen under 
2013. 
 Mål:” 2020 har näringslivet och de offentliga organisationerna god 
tillgång till kompetent arbetskraft samtidigt som många går vidare till 
högre utbildning och en hög andel av befolkningen är sysselsatt.” 
 
EU 2020 
EU-målen som rör kompetensförsörjning är att sysselsättning ska 
öka till 75 % av befolkningen, antalet elever utan gymnasiebetyg ska 
vara mindre än 10 % och att antalet 30-34 åringar som har 
eftergymnasial utbildning ska vara 40 %.  
 
     forts. 
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§ 5 forts. 
Remiss kompetensförsörjningsstrategi Blekinge. 
 
Varje nation kan besluta om högre mål och Sverige har beslutat: 
      
Betydligt mer än 80 % av 20-64 åringar är sysselsatta 
Andelen elever utan gymnasiebetyg ska vara lägre än 10 % 
Minst 40-45 % av 30–34-åringarna ska ha högre utbildning 
 
Regionala kompetensplattformar 
Ett av Region Blekinges uppdrag är att etablera och utveckla en s.k. 
kompetensplattform för samverkan inom kompetensförsörjning och 
utbildningsplanering. Syftet med kompetensplattformarna är att ge: 
Ökad kunskap och översikt inom kompetensförsörjnings - och 
utbildningsområdet 
Samordning av behovsanalyser inom kompetensförsörjnings – och 
utbildningsområdet 
Ökad samverkan kring kompetensförsörjning och 
utbildningsplanering 
Ökad kunskap om utbud och efterfrågan av utbildningsformer med 
utgångspunkt i del olika utbildningsformernas nationella mål samt 
myndigheternas ansvar 
 
Regeringen har gett ett uppdrag att förstärka och vidareutveckla de 
regionala kompetensplattformarna. 
 
Utmaningar för Blekinge 
I Blekinge kompetensförsörjningsstrategi beskrivs ett antal kända 
utmaningar för Blekinge. 
Blekinge har en hög arbetslöshet jämfört med riket. Många 
företag/arbetsgivare har svårt att hitta arbetskraft, avhoppen från 
gymnasieskolan är höga samtidigt som utbildningsaktörer har svårt 
att rekrytera studerande. Sammantaget gör detta att samverkan på 
olika sätt är nödvändig för att utveckla arbetsmarknaden i Blekinge. 
Ungdomsarbetslösheten i länet var i september i år, 25,4 %. 
Arbetsmarknaden erbjuder få ”ingångsjobb”. Industrin, som är den 
bransch som dominerar i Blekinge har också få ingångsjobb, vilket 
då bidrar till att det blir svårare för ungdomar på arbetsmarknaden. 
Arbetsmarknaden i Blekinge har en efterfrågan på kompetens som 
inte stämmer med den kompetens som de anmälda på 
arbetsförmedlingen har. Blekinges kommuner, Region Blekinge, 
BTH, Almi och Arbetsförmedlingen har gemensamt antagit 
utmaningen att halvera ungdomsarbetslösheten i Blekinge till år 
2017. Metoden för att nå målet är fördjupad och intensifierad 
samverkan mellan aktörer i Blekinge. Till detta behövs satsningar på 
grundutbildning, studie – och yrkesvägledning, matchning, 
kompetensförsörjning och ingångsjobb. 
     forts. 
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§ 5 forts. 
Remiss kompetensförsörjningsstrategi Blekinge. 
 
Tecken visar på att läget på arbetsmarknaden förbättras. 
Efterfrågan på arbetskraft stiger och personer med utbildning och 
god kompetens får en starkare ställning på arbetsmarknaden när 
konjunkturen förstärks. Mot bakgrund av detta riskerar bristen på 
arbetskraft att öka inom allt fler yrken i regionen. Samtidigt har vi en 
stor andel människor som står relativt långt ifrån arbetsmarknaden 
och en uppgift blir att rusta dessa för att kunna ta del av 
konjunkturuppgången. De flesta arbetsgivare kräver t.ex. lägst 
gymnasiekompetens, så att motverka avhopp från gymnasiet samt 
motiverat till studier har hög prioritet. 
För att fortsättningsvis ha en positiv utveckling av sysselsättningen i 
regionen måste en stigande andel av jobben tillsättas med 
arbetssökande som idag står relativt långt ifrån arbetsmarknaden.  
Här behövs en ökad och utvecklad samverkan mellan 
Arbetsförmedlingen, Region Blekinge, utbildningsanordnare, 
kommuner, landsting och näringsliv i Blekinge.  
 
Förslag från Karlskrona kommun  
Förslaget om Blekinge kompetensförsörjningsstrategi har ambitionen 
att ta ett helhetsgrepp över kompetensbehov i alla branscher inom 
hela länet. Många slutsatser och målbeskrivningar i dokumentet är 
logiska och framåtsyftande för länets samlade 
kompetensförsörjningsbehov. 
Den kompetenskartläggning som genomförts under våren 2014 
pekar på flera förbättringsområden för att nå fram med ett samlat 
grepp kring arbetet med kompetensförsörjning i länet under de 
kommande åren.  Arbetet med kompetenskartläggning beskrivs som 
en process för att tydliggöra hur en kompetensplattform för Blekinge 
skulle kunna utformas.  
 
Samverkan i länet 
I förslaget till Blekinge kompetensförsörjningsstrategi belyses ofta 
behovet av samverkan mellan näringsliv, arbetsgivare, myndigheter 
m fl. för att öka möjligheten till måluppfyllelse för den 
problematisering av arbetsmarknad och utbildning som här beskrivs. 
Karlskrona kommun delar helt denna syn. Vi är övertygade att det är 
genom samverkan i olika former och med kunskaps – och 
erfarenhetsutbyte i länet som vi med gemensamma krafter kan 
vända utvecklingen i önskad riktning. 
Som exempel på ett framgångsrikt samarbete, som Karlskrona 
kommun initierat, har vi sedan 2012 en pågående länssamverkan när 
det gäller chefs- och ledarutveckling av kommunala chefer i Blekinge.  
 
     forts. 
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§ 5 forts. 
Remiss kompetensförsörjningsstrategi Blekinge. 
 
Sedan 2013 har vi utvidgat samverkan att gälla även programmet 
”Blekinge framtida chefer” som vänder sig till blivande chefer i 
kommunerna. 
Samverkan inom flera områden för arbetsgivare i länet är fullt möjligt 
och önskvärt. Det kan finnas fler behov inom kompetensutveckling 
och kompetensförsörjning som vinner på att vi samverkar som 
arbetsgivare i länet. 
I materialet saknar vi en heltäckande beskrivning av 
kompetensförsörjningsbehov inom vår egen sektor. Karlskrona 
kommun kommer att behöva nyrekrytera ca 1000 personer som följd 
av pensionsavgångar fram till år 2020. Det är framförallt inom vård, 
skola och omsorg som rekryteringsbehoven finns – men även inom 
andra områden som teknik, samhällsbyggnad och administration. 
Vår bedömning är att det skulle vara värdefullt att forma ett nytt 
regionalt forum/nätverk där sådana frågor kan lyftas och belysas, 
utifrån ett arbetsgivarperspektiv.  Blekinge kompetensråd har en 
sammansättning som främst avspeglar utbud och aktörer inom 
utbildningssektorn – och här saknas kopplingen till 
arbetsgivarfrågorna. 
 
Yrkanden 
 
Lotta Antman (SD) lämnar ändringsyrkande om att det ska framgå 
från vilken nivå ungdomsarbetslösheten ska halveras, att ett 
kvantifierbart mål sätts gällande lärcentra, förtydligande avseende 
det entreprenöriella lärandet och hur resultatet ska mätas, vem som 
tar ansvar för når BTH Innovation lägger ner, förtydligande avseende 
kompetensbehov och hur resultat ska mätas, förtydligande avseende 
validering och att mål formuleras omkring validering. Dessutom 
lämnas förslag på ändringar av redaktionell karaktär. 
 
Magnus Larsson (C) och Sofia Bothorp (MP) yrkar bifall till allmänna 
utskottets förslag. 
 
Christopher Larsson (SD) yrkar bifall till Lotta Antmans 
ändringsyrkande. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på Lotta Antmans ändringsyrkande 
mot allmänna utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Christopher Larsson (SD) och Lotta Antman (SD) reserverar till 
förmån för eget yrkande.   forts. 
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§ 5 forts. 
Remiss kompetensförsörjningsstrategi Blekinge. 
 
Kommunstyrelsen beslutar således  
 
att anta yttrandet som sitt eget och sända in det till Region Blekinge 
som svar på remissen. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige     KS.2014.614.260 
Akten 
 
 
 
 
 § 6 
 Förvärv av mark i Vång, Johannishus 
  

Tekniska nämnden (fr.o.m. 2015-01-01 Drift- och 
servicenämnden) har begärt, 2014-11-24 § 113, att 
kommunstyrelsen ska godkänna upprättat köpeavtal mellan 
Karlskrona kommun och Johannishus Fideikommis AB, för en 
köpesumma på 1 200 000 kronor och att köpet finansieras av 
klumpanslaget i VA-budgeten för år 2014.  

Karlskrona kommun har i många år fört förhandlingar med 
Johannishus Fideikommiss AB för att köpa mark avstyckad 
från Johannishus 1:2 i Vång där infiltrationsdammar och 
servicebyggnad m.m. för 30 mnkr är byggda.  
Det mesta av området är inhägnat för att inte obehöriga skall 
komma åt infiltrationsdammar och övriga anläggningar. 
Undertecknat köpeavtal av säljaren, med en köpeskilling på 1 
200 000 kr, finansieras av klumpanslaget i 2014 års VA-
budget. Köpeavtalet är framtaget av mark- och 
exploateringsenheten på kommunledningsförvaltningen.  
Drift- och servicenämnden anser att det är mycket viktigt att 
Karlskrona kommun äger fastigheten  
där anläggningar för Karlskrona kommuns vattenförsörjning 
ligger.   
 
Kommunledningsförvaltningens beredning 
I budget för år 2014 finns 1,2 mnkr avsatta i vaverksamheten 
för inköp av fastighet hänförlig till investeringen i 
Johannishusåsen.  
Kommunledningsförvaltningen tillstyrker att kvarvarande 
medel i 2014 års investeringsram används. Överföring av 
kvarvarande investeringsmedel mellan åren behandlas 
vanligen som ett särskilt ärende av kommunfullmäktige i 
samband med att årsredovisningen behandlas. 
Kommunledningsförvaltningen förslår dock att ett undantag 
görs i detta ärende då det bedöms vara angeläget att de av 
kommunfullmäktige avsatta medlen för inköp av ovan nämnda 
fastigheter tas i anspråk så att önskvärda och budgeterade 
effekter uppnås utan dröjsmål.  
     forts. 
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 § 6 forts. 

Förvärv av mark i Vång, Johannishus 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen för egen del 
 

 1. att  -under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att 
överföra del av kvarvarande investeringsmedel avseende 
den avgiftsfinansierade vaverksamheten för år 2014 till den 
avgiftsfinansierade va-verksamheten år 2015 - bevilja drift- 
och servicenämnden investeringstillstånd om 1 200 000 
kronor för inköp av ett område av fastigheten Johannishus 
1:2 i Ronneby kommun samt 

 
 2 att godkänna det upprättade köpeavtalet mellan Karlskrona 

kommun och Johannishus Fideikommis AB avseende 
område av fastigheten Johannishus 1:2 i Ronneby kommun. 

 
 Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 

kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
 att överföra del av kvarvarande investeringsmedel avseende 

den avgiftsfinansierade va-verksamheten för år 2014 om 
1 200 000 kronor till drift- och servicenämndens 
avgiftsfinanierade va-verksamhet år 2015 

 
 
 ____  
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Kommunfullmäktige     KS.2014.615.252 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 § 7 
 Inköp av Hillerslätt 1:6 med flera i Johannishusåsen. 
 

Tekniska nämnden (fr.o.m. 2015-01-01 Drift- och servicenämnden) 
har begärt, 2014-11-24 § 114, att kommunfullmäktige ska godkänna 
upprättat köpeavtal mellan Karlskrona kommun och nuvarande 
ägarna av fastigheten Ronneby Hillerslätt 1:6 och Ronneby Hillerslätt 
1:3 och 1:5 och att kommunfullmäktige samtidigt anslår 4,3 mnkr för 
att genomföra köpet.  
 
Upprättandet av bestämmelser för vattenskyddsområdet 
Johannishusåsen håller på att slutföras. Konsekvenserna av dessa 
blir att åkermarken på ovan nämnda fastigheter kommer att omfattas 
av stora begränsningar ur jordbrukssynpunkt då det finns risk att 
grundvattnet påverkas negativt av bekämpningsmedel och gödsel. 
Fastigheterna kommer då inte att kunna drivas rationellt med normal 
avkastning vilket innebär ersättningskrav mot kommunen. I köpet 
ingår även bostadshuset. Från det datum då lantmäteriförrättningen 
vunnit laga kraft och tolv månader framåt har säljarna rätt att bo kvar 
i bostadshuset samt nyttja tillhörande förrådsbyggnader. Säljarna 
svarar under denna tid för de utgifter som hänförs till boendet. 
Hyresförhållandet regleras i ett separat hyresavtal. Bostadshuset ska 
styckas av från fastigheten och avyttras då säljarna har flyttat. 
Området som föreslås överlåtas till kommunen utgör en strategisk 
del i Karlskrona kommuns vattenförsörjning och krävs för att 
säkerställa kommunens framtida dricksvattenproduktion. 
Köpeavtalet är framtaget av mark- och exploateringsenheten på 
kommunledningsförvaltningen.  
 
Kommunledningsförvaltningens beredning 
I budget för år 2014 finns 4,3 mnkr avsatta i fastighetsverksamheten 
för inköp av fastighet hänförlig till investeringen i Johannishusåsen.  
Kommunledningsförvaltningen tillstyrker att kvarvarande medel i 
2014 års investeringsram används och att kvarvarande medel 
samtidigt överförs till den avgiftsfinansierade va-verksamheten. 
Överföring av kvarvarande investeringsmedel mellan åren behandlas 
vanligen som ett särskilt ärende av kommunfullmäktige i samband 
med att årsredovisningen behandlas.  
     forts. 
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 § 7 forts. 
 Inköp av Hillerslätt 1:6 med flera i Johannishusåsen. 

 
Kommunlednings-förvaltningen förslår dock att ett undantag görs i 
detta ärende då det bedöms vara angeläget att de av 
kommunfullmäktige avsatta medlen för inköp av ovan nämnda 
fastigheter tas i anspråk så att önskvärda och budgeterade effekter 
uppnås utan dröjsmål.  
 
Yrkanden 
 
Carl- Göran Svensson (M) yrkar att ärendet kompletteras med 
uppgift om areal, som ingår i köpet, inför beslut i kommunfullmäktige. 
 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del 
 
1. att ärendet ska kompletteras med arealuppgift inför beslut i 
kommunfullmäktige, 
 
2.att under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att överföra 
del av kvarvarande investeringsmedel avseende 
fastighetsverksamhet för år 2014 till den avgiftsfinansierade va-
verksamheten år 2015 - bevilja drift- och servicenämnden 
investeringstillstånd för inköp av fastigheterna Ronneby Hillerslätt 1:6 
samt delar av fastigheterna Ronneby Hillerslätt 1:3 och 1:5 upp till 
4 300 000 kronor samt 
 
3.att godkänna det upprättade köpeavtalet mellan Karlskrona 
kommun och nuvarande ägarna av fastigheterna Ronneby Hillerslätt 
1:6 samt Ronneby Hillerslätt 1:3 och 1:5 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
att överföra del av kvarvarande investeringsmedel avseende 
fastighetsverksamhet för år 2014 om 4 300 000 kronor till drift- och 
servicenämndens avgiftsfinansierade va-verksamhet år 2015. 
 
_____ 
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Ekonomienheten    KS.2010.229.107 
Akten 
      
 
 
 
 
 

§ 8 
Revidering av finansiella riktlinjer Karlskrona  
Kommun. 
 
I Finanspolicyn för Karlskrona kommun och den samlade 
verksamheten framgår att kommunstyrelsen ansvarar för att minst 
årligen eller vid behov ompröva finanspolicyn och de finansiella 
riktlinjerna i kommunen och AB Karlskrona Moderbolag. I samband 
med dessa omprövningar skall bl.a. ställning tas till om förändringar 
kan genomföras för att optimera den samlade verksamhetens 
finansverksamhet.  
 
Finanspolicyn antogs av kommunfullmäktige augusti månad 2010 
och har gällt fr.o.m. 101001.  Policyn föreslås revideras avseende 
antalet rapporteringstillfälle från kommunstyrelse till 
kommunfullmäktige som utökas från en gång per år till tre gånger per 
år. I övrigt föreslås inga förändringar. 
 
I dokumentet ”Finansiella riktlinjer Karlskrona kommun” föreslås, 
förutom fler rapporteringstillfällen, även revideringar som syftar till att 
anpassa dokumentet till förändrade förhållanden på de finansiella 
marknaderna.  
 
Förändringarna innebär att; 
en lägre andel (40 %) av den externa låneskulden får ha en kortare 
räntebindningstid än ett år. (tidigare 50 %) 
kapitalbindningstiden får (tidigare lydelse bör) inte understiga 2 år  
Maximalt 50 % av den totala derivatvolymen uttryckt som nominellt 
belopp får (tidigare lydelse bör) ligga hos en enskild motpart 
 

Eftertillstyrkan från allmänna utskottet beslutar kommunstyrelsen för 
egen del 
 
1. att fastställa finansiella riktlinjer för Karlskrona kommun att gälla 
fr.o.m. 150131 
  
2. att uppdra åt AB Karlskrona Moderbolag att senast under 
december månad år 2015 lämna förslag på reviderade finansiella 
riktlinjer för AB Karlskrona Moderbolag. 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2011.352.107 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 9 
Ändring av ägardirektiven för Affärsverken Karlskrona AB 
avseende skärgårdstrafik. 
 
Sedan 2011 kör Affärsverken skärgårdstrafik under maj och 
september i syfte att förlänga turistsäsongen och därmed få 
besöksnäringen att växa i Karlskrona.  
 
Ägardirektivet idag innebär ett resultatkrav som är nollresultat för 
åren 2011 tom 2014. Anledningen är att antal resande inte är så stort 
så att de utökade turerna är ekonomiskt lönsamma. Affärsverken har 
ett resultatkrav enligt ägardirektiven på 5 % på bolagets totala 
omsättning. Förslaget är att undantaget från resultatkravet förlängs 
och att resultatkravet för affärsområdet istället blir nollresultat för 
åren 2015 tom 2017. 2017 kommer ett nytt avtal för skärgårdstrafik 
att upphandlas. Förlängningen av säsongerna medför inga extra 
investeringar hos Affärsverken. 
 
Avtalet med Blekingetrafiken ger möjlighet till den föreslagna utökade 
trafiken och att Affärsverken utför den i egen regi. Ett tilläggsavtal 
mellan Blekingetrafiken och Affärsverken behöver tas fram. 
Utformningen av den utökade skärgårdstrafiken ska tas fram i 
samråd med turistbyrån. Marknadsföring av den utökade 
skärgårdstrafiken ansvarar Affärsverken för tillsammans med 
turistbyrån och Blekingetrafiken. 
 
Efter tillstyrkan av arbetsutskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
1. att förlänga undantaget från resultatkravet för skärgårdstrafiken i 
Affärsverken AB för åren 2015 tom 2017 samt 
 
2. att överlämna ägardirektivet på extra stämma i Affärsverken 
Karlskrona AB efter Kommunfullmäktiges beslut  
 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.542.043 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 10 
 Investering i inventarier till Jämjö Kunskapscentrum. 
  

I tidigare budget och investeringsplan har under åren 2016 och 2017 
medel funnits upptagna för en ombyggnad av nuvarande 
Jändelskolan i Jämjö till nya Jämjö Kunskapscenter (JKC) enligt 
samma modell som gällde för Lyckeby Kunskapscenter (LKC). 
 
Med hänvisning till denna inriktning har barn- och ungdomsnämnden 
vid sitt oktobersammanträde beslutat att göra en framställan via 
tekniska nämnden om ett projekterings- och investeringstillstånd för 
denna planerade om- och tillbyggnad. Samtidigt har nämnden fattat 
beslut om att direkt hos kommunfullmäktige begära även extra 
investeringsmedel om 1,3 mnkr för inköp av nödvändiga lösa 
inventarier i anslutning till denna byggnation. Medel för detta ingår 
nämligen inte i tidigare angivna investeringsramar för projektet. 
 
Kommunledningsförvaltningens synpunkter 
I den politiska majoritetens förslag till investeringsbudget- och plan 
för åren 2015-2019 har dock projektet Jämjö Kunskapscenter (JKC) 
nedprioriterats och senarelagts till efter den nu aktuella 
planeringsperioden. Det blir därför i nuläget inte aktuellt att behöva 
anslå extra medel till tillkommande inventariebehov utan denna fråga 
får återkomma och prövas vid senare planeringsomgångar när hela 
projektet aktualiseras och ska prövas på nytt. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
1. att i nuläget avslå förutvarande barn- och ungdomsnämndens 
framställan om 1,3 miljoner kronor i utökad investeringsram för 
inventarieanskaffning till planerade Jämjö Kunskapscenter (JKC), 
samt 
 
2. att samtidigt anmoda kunskapsnämnden att bevaka och 
återkomma kring detta behov inför framtida planeringsomgångar och 
budgetberedningar. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige   KS.2014.436.109 
Akten 
 
 
 
 
 

 
§ 11 
Handlingsplan mot korruption. 
 
Kommunstyrelsen beslutade 2014-01-28, § 29, i samband med 
fastställande av internbudget och verksamhetsplan 2014 för 
kommunledningsförvaltningen, att ge förvaltningen i uppdrag att 
utarbeta en handlingsplan för att motverka korruption. 
 
I KommunKompassens analys av Karlskrona kommun 2014 
framhålls att kommunen saknar en tydlig strategi för att motverka 
korruption samt att kommunen inte harnågon whistleblowerfunktion. 
 
Befintliga styrdokument med koppling till området 
Kommunen har idag en Policy för representation och gåvor som 
även innehåller ett kortfattat avsnitt om mutor. Dokumentet 
fastställdes av fullmäktige 2005. Sedan dess,1 juli 2012, har 
ändringar i mutbrottslagstiftningen trätt i kraft. Reglerna om tagande 
och givande av muta finns nu samlade i 10 kap brottsbalken. 
 
Vidare har kommunen Riktlinjer för bisyssla, fastställda av 
kommunstyrelsen 2006. 
Kommunen har 2013 fastställt en upphandlingspolicy med riktlinjer. 
Sedan 2011finns en policy med riktlinjer till vägledning vad gäller 
sponsring. 
 
Arbetsgrupp 
En arbetsgrupp som representerar olika kompetenser och 
verksamheter har arbetat fram förslaget till handlingsplan mot 
korruption.  
I arbetsgruppen har deltagit kommunjurist, utredare analytiker, 
säkerhetsansvarig (analys och tillväxt, 
(kommunledningsförvaltningen), personalspecialist (HR), 
upphandlare (upphandlingsavdelningen), ekonom 
(redovisningsenheten), controller (tekniska förvaltningen) 
samt VD Affärsverken (bolagen) 
 
Arbetsgruppens förslag har föredragits för kommunövergripande 
samverkansgruppen som referensgrupp och kommunens 
ledningsgrupp som styrgrupp.  
     forts. 
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§ 11 forts. 
Handlingsplan mot korruption. 
 
Intern remiss 
Förslaget har översänts på intern remiss till kommunens nämnder 
och bolag i den samlade verksamheten samt till kommunrevisionen. 
 
Förslaget har också lämnats för synpunkter till kommunövergripande 
samverkansgruppen. 
 
Förslaget till handlingsplan mot korruption 
1) En översyn av styrdokument på området 
En översyn har gjorts av styrdokument med koppling till området. 
Förslag till nya styrdokument lämnas enligt följande: 
Policy mot mutor och andra oegentligheter 
Riktlinjer mot mutor 
Riktlinjer för bisysslor (blankett för anmälan, bedömning och beslut 
av bisyssla) 
Riktlinjer för representation, avtackningar och gåvor 
Förslaget innebär således ett särskilt regelverk mot mutor och andra 
oegentligheter. Förslaget har anpassats till den reformerade 
mutbrottslagstiftningen. En policy tydliggör kommunens 
förhållningssätt avseende mutor och andra oegentligheter; en 
nolltolerans mot korruption. 
Riktlinjerna mot mutor redogör för lagstiftningen och ger genom ett 
antal exempel och frågor man som medarbetare och förtroendevald 
kan ställa sig vägledning kring vad som kan utgöra en 
”otillbörlig förmån” enligt lagen. 
Förslaget till riktlinjer för bisysslor tydliggör varför och när kommunen 
i undantagsfall kan behöva förbjuda en medarbetares bisyssla. 
Förslaget innehåller en checklista för bedömning av 
förtroendeskadliga bisysslor. Även det befintliga styrdokumentet för 
representation och gåvor har setts över men i grunden innebär 
förslaget samma regler som idag gäller för kommunens samlade 
verksamhet enligt fullmäktigebeslut 2005. 
Policy och riktlinjer avseende upphandling respektive sponsring har 
relativt nyligen fastställts. 
Arbetsgruppen har bedömt att dessa styrdokument ger bra 
vägledning på respektive område och att det inte finns anledning att i 
nuläget revidera dem. 
 
2) Utbildning och förankring 
Alla medarbetare ska känna till gällande regler.  
     forts. 
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§ 11 forts. 
Handlingsplan mot korruption. 
 
En kommunikationsplan ska tas fram med hjälp av 
kommunikationsavdelningen. 
Reglerna kan göras kända på olika sätt, t ex: 
- Introduktion av nyanställda 
I introduktionsprogrammet för nya medarbetare ingår som en 
introduktionspunkt Etik och bisyssla. 
- Arbetsplatsträffar (APT) 
Sveriges Kommuner och Landsting har tagit fram en E-utbildning 
kring korruption som kan utgöra ett diskussionsunderlag på APT 
- Certifieringsutbildning för medarbetare med beställningsrätt 
Endast de medarbetare som genomgått utbildningen har rätt att 
beställa för Karlskrona kommuns räkning. Utbildningen innehåller ett 
avsnitt om mutor. 
 
3) Rutiner då korruptionsbrott misstänks eller upptäckts 
Misstänker medarbetare att någon inom kommunen eller 
kommunens bolag är utsatt för eller har tackat ja till muta ska denne 
anmäla detta till sin närmaste chef eller, i andra hand, dennes chef 
och ytterst förvaltningschef respektive VD. 
När de normala interna kanalerna av någon anledning inte är möjliga 
att använda ska det vara tydligt vart man som medarbetare kan 
vända sig. Det föreslås därför att medarbetare och förtroendevalda i 
en sådan situation kan anmäla allvarliga oegentligheter till en särskild 
mottagningsfunktion på kommunledningsförvaltningen.  
Funktionen ska således endast ta emot sådana anmälningar rörande 
allvarliga oegentligheter (brott i tjänsten som t ex mutbrott och annan 
ekonomisk brottslighet) i mycket speciella fall där de normala 
rapporteringsrutinerna inte är möjliga att använda.  
Funktionen ska vara en kanal in i sista hand. Det bör också betonas 
att mottagningsfunktionen inte är någon utredningsfunktion, ett 
eventuellt brott ska utredas av polis, men funktionen kan behöva ta 
ställning till om en polisanmälan ska göras från kommunens sida.  
  
4) Förstärka den interna kontrollen med sikte på att minska 
oegentligheter. 
Det föreslås att nämnder och styrelser får i uppdrag att i sin interna 
kontroll utifrån en risk- och väsentlighetsanalys beakta risker för 
korruption. Analysen ska omfatta risker för oegentligheter så som 
korruption (muta och intressekonflikter) och missbruk av tillgångar. 
Ett exempel på internkontrollåtgärd, som prövats av AB 
Karlskronahem, är att utvidga revisorernas uppdrag till att 
stickprovsmässigt verifiera att åtgärder och insatser verksamheten 
betalat för också utförs fullt ut. 
     forts. 
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§ 11 forts. 
Handlingsplan mot korruption. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 

1. att fastställa handlingsplan mot korruption enligt ovan, 
 
2. att fastställa Policy mot mutor och andra oegentligheter, Riktlinjer 
mot mutor, Riktlinjer för bisysslor samt Riktlinjer för representation, 
avtackningar och gåvor, 
 
3. att samtidigt upphäva Policy för representation och gåvor, antagen 
av kommunfullmäktige 27 oktober 2005 samt Riktlinjer för bisyssla 
antagna av kommunstyrelsen den 7 november 2006, § 207, samt  
 
4.att nämnder och styrelser får i uppdrag att i sin interna kontroll 
utifrån en risk- och väsentlighetsanalys beakta risker för korruption. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2015.12.103 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 § 12 
 Förslag till varumärkesplattform för platsen Karlskrona. 
 

Kommunfullmäktige har i sin budget för 2014 som mål att ”utveckla 
staden i vattnet” och att ”ha nöjda kommuninvånare som anser att 
Karlskrona kommun är en bra plats att leva och bo i”. 
 
Som en fortsättning på arbetet med Vision Karlskrona 2030 fick 
kommunledningsförvaltningen i uppdrag att ta fram 
varumärkesplattform för platsen Karlskrona. Kommunstyrelsen 
avsatte pengar för arbetet i projektbudgeten och 
kommunikationschefen fick uppdraget att tillsammans med externa 
intressenter ta fram förslag till en varumärkesplattform. 
 
Syftet med varumärkesplattformen är att skapa en gemensam grund 
för kommunikation och marknadsföring som kommun, näringsliv, 
organisationer och föreningar kan använda sig av tillsammans eller 
var och en för sig. Med många ambassadörer, som säger samma 
sak på liknade sätt, blir varumärket Karlskrona starkt och tydligt. 
 
 Genom upphandling engagerades Identx, en kommunikationsbyrå 
som specialiserat sig på varumärkesarbete, för idé och 
genomförande. Arbetet startade i juni och omfattar bland annat 
attitydundersökning med 500 svenskar, workshoppar med cirka 100 
deltagare, webbkampanj och möte med referensgrupp. En 
presskonferens gav uppmärksamhet i lokalmedia och artiklar har 
också publicerats i kommunens hushållstidning och personaltidning. 
 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
1. att anta varumärkesplattformen för platsen Karlskrona, 
 
2. att uppdra åt kommunstyrelsen att besluta om det fortsatta arbetet 
med platsvarumärket samt 
 
3. att finanisera arbetet inom ramen för kommunstyrelsens 
projektbudget. 

 ____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.621.106 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 13 
Framtidsprogram för det goda åldrandet Karlskrona. 
 
Utvecklingschef Eva Herbertsson och verksamhetschef Carina 
Thörnqvist föredrar ärendet. 
 
Äldrenämnden har vid sammanträde den 18 november 2014 § 103 
beslutat föreslå kommunstyrelsen att föreslå kommunfullmäktige att 
anta Framtidsprogram för det goda åldrandet Karlskrona. 
 
 
För att peka ut riktningen för framtidens äldreomsorg inom 
Karlskrona kommun har äldrenämnden tillsammans med 
pensionärsorganisationer, andra idéburna organisationer samt 
tjänstemän inom förvaltningen, arbetat fram framtidsprogrammet för 
det goda åldrandet i Karlskrona. Kommunens övriga förvaltningar har 
medverkat i framtagandet av programmet genom en seminariedag. 
  
Framtidsprogrammet ska visa vägen för hur Karlskrona kommun 
skapar de bästa möjliga förutsättningarna för äldre personer att leva 
ett bra liv även vid stigande ålder.  
 
Programmet är ingen detaljerad karta, utan ett program som visar på 
nya förväntningar som kan komma att ställas och vilka möjligheter 
som finns på vägen dit. 
  
Äldrenämnden har för egen del reviderat framtidsprogrammet från 
den 28 augusti 2008. Det tidigare framtidsprogrammet var mer 
inriktat på den verksamhet som äldrenämnden ansvarar för. 
Äldrenämndens framtidsprogram kommer att beslutas i 
äldrenämnden efter att Kommunfullmäktige antagit ”Framtidsprogram 
för det goda åldrandet i Karlskrona”.  
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen  
Kommunfullmäktige besluta  
 
att anta Framtidsprogram för det goda åldrandet i Karlskrona. 
_____ 
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Kommunfullmäktige     KS.2014.581.701 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 14 
Återbetalning från Kommunsamverkan Cura individutveckling. 
 
Ledningen för Cura Individutveckling har tillskrivit de fem 
medlemskommunerna med en förfrågan om inställningen till en 
ytterligare återbetalning av i förbundet ansamlat eget kapital och 
storleken på och modellen för en eventuell sådan återbetalning. 
 
Cura gjorde en likartad utbetalning till medlemskommunerna år 2010, 
då det egna kapitalet också vuxit sig för stort. För att undvika en ny 
motsvarande kapitalansamling beslöts vid detta tillfälle att förbundet i 
fortsättningen redan under löpande verksamhetsår skulle retroaktivt 
återbetala tidigare under resp. år inbetalda för höga (vård)avgifter. 
 
 Det nu ansamlade kapitalet förklaras i stället utav för höga 
vårdavgifter från kommuner utanför länet, som köpt olika tjänster av 
förbundet. Även detta överskottskapital bör enligt ledningens mening 
återbetalas till de fem medlemskommunerna. Detta belopp uppgår då 
till 15 miljoner kronor. Återbetalningen vill förbundet sedan fördela 
mellan de fem kommunerna utifrån i hur stor utsträckning respektive 
kommun utnytjat förbundets olika tjänster under de senaste fem 
åren. För Karlskronas del innebär denna princip en andel om 15 %, 
vilket motsvarar 2 250 000 kronor i återbetalning (under år 2015). 
 
Kommunledningsförvaltningens synpunkter 
Kommunledningsförvaltningen delar Curas lednings bedömning att 
en ny återbetalning av det ansamlade kapitalet nu bör göras, så att 
det egna kapitalet återställs till en mer normal nivå enligt tidigare 
inriktningsbeslut. Förvaltningen har heller inget att erinra mot vare sig 
återbetalningens storlek eller den föreslagna fördelningsmodellen. 
Denna modell är för övrigt densamma som tillämpats vid tidigare 
tillfälle. Kommunens handikappförvaltning och socialförvaltning 
tillstyrker både Curas förslag till och konstruktion av återbetalning av 
denna del av förbundets egna kapital. 
 
     forts. 
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§ 14 forts. 
Återbetalning från Kommunsamverkan Cura individutveckling. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
att tillstyrka Kommunsamverkan Cura Individutvecklings förslag om 
dels ny återbetalning av del av förbundets egna kapital, dels 
storleken på och modellen för denna återbetalning. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige     KS.KS.2012.383.225 
Drift- och servicenämnden 
Ekonomiavdelningen  
Akten 
 
 
 
 

§ 15 
Ansökan om investeringstillstånd för energiinvesteringar. 

 

Tekniska nämnden (fr.o.m. 2015-01-01 Drift- och servicenämnden) 
har begärt, 2014-10-28 § 103, att kommunstyrelsen ska besluta om 
att meddela investeringstillstånd för 1 710 000 kronor avseende 
energieffektiviseringar samt att investeringsutgiften täcks genom 
ianspråktagande av 1 159 300 kronor ur 2014 års och 550 700 
kronor ur 2015 års investeringsram för fastighetsverksamheten. 
 
En utredning (nedan kallad fastighetsutredningen) av hur 
fastighetsförvaltningen skulle kunna effektivisera och spara upp till 10 
% av förvaltningskostnaderna (exklusive kapitalkostnader, 
underhållskostnader och externa hyreskostnader) redovisades för 
kommunstyrelsen i april 2012. Huvuddelen av besparingarna kom 
från investeringar i energibesparande åtgärder. För att möjliggöra de 
önskade besparingarna inom energiområdet beslutade 
kommunfullmäktige i juni 2012 om utökade investeringsramar, 
specifikt för energieffektiviseringar, om totalt 56 mnkr. 
 
Kommunledningsförvaltningens beredning 
I budget för år 2015 finns 4 mnkr avsatta i energibesparande 
åtgärder hänförliga till utfasning av olja medan investeringsramar 
hänförliga till fastighetsutredningen saknas. Med anledning av detta 
kan medel ur 2015 års investeringsram inte avropas.  
Fullmäktige har dessutom i budget 2015 och planer för 2016-2017 
beslutat att reducera investeringsramarna för energibesparande 
åtgärder med totalt 9 mnkr. I planen finns numera investeringsmedel 
om totalt 10 mnkr avsatta fördelat på 5 mnkr vartdera år 2016 och år 
2017. Kommunfullmäktige fattade samtidigt beslut om att tillföra drift- 
och servicenämnden 800 000 kronor årligen, vilket beräknas 
motsvara den årligen tillkommande kostnaden för nämnden med 
anledning av minskade investeringsramar och därmed uteblivna 
energibesparingar. 
 
     forts. 
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§ 15 forts. 
Ansökan om investeringstillstånd för energiinvesteringar. 
 
Kommunledningsförvaltningen tillstyrker att kvarvarande medel i 
2014 års investeringsram används och ger drift-och servicenämnden 
i uppdrag att prioritera bland de specificerade investeringsprojekten 
så att dels utgiften totalt begränsas till maximalt 1 159 300 kronor, 
dels ger bästa möjliga effekt i den kommunala resultaträkningen och 
på vår gemensamma miljö. Överföring av kvarvarande 
investeringsmedel mellan åren behandlas vanligen som ett särskilt 
ärende av kommunfullmäktige i samband med att årsredovisningen 
behandlas. Kommunlednings-förvaltningen förslår dock att ett 
undantag görs i detta ärende då det bedöms vara angeläget att de av 
kommunfullmäktige avsatta medlen för energieffektiviseringar tas i 
anspråk så att önskvärda och budgeterade effekter uppnås utan 
dröjsmål.  
 
Kommunstyrelsen har tidigare beslutat om investeringstillstånd för 
35 840 700 kronor avseende energieffektiviseringar och som ovan 
nämnts återstår 1 159 300 kronor av 2014 års investeringsram. Med 
ovan nämnda investeringar skulle således sammanlagt 37 mnkr ha 
investerats i olika energieffektiviseringsåtgärder. 
Kommunledningsförvaltningen anser det angeläget att drift- och 
servicenämnden i 2015 års budgetberedning redovisar effekterna av 
de investeringar som tidigare har beviljats nämnden för detta 
ändamål, men att nämnden också redovisar kvarvarande möjliga 
investeringsobjekt som underlag för arbetet med investeringsplanen 
för åren 2016-2020.  
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen för egen del 
 
1. att - under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att 
överföra del av kvarvarande investeringsmedel avseende 
fastighetsverksamhet för år 2014 till år 2015 - bevilja drift- och 
servicenämnden investeringstillstånd för energieffektiviseringar upp 
till 1 159 300 kronor samt; 
 
2. att drift- och servicenämnden i 2015 års budgetberedning 
redovisar såväl effekterna av de beslut som blev följden av 2012 års 
fastighetsutredning som möjliga återstående investeringsobjekt i 
energibesparande syfte.  
 
 
 
     forts. 
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§ 15 forts. 
Ansökan om investeringstillstånd för energiinvesteringar. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
1. att överföra del av kvarvarande investeringsmedel avseende 
fastighetsverksamhet för år 2014 om 1 159 300 kronor till drift- och 
servicenämndens fastighetsverksamhet år 2015 
 
Sofia Bothorp (MP) deltar inte i beslutet. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.541.290 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§16 
Hyresavtal för ny förskola i kvarteret Lindblad på Trossö. 
 
Barn- och ungdomsnämnden beslöt den 28 maj 2014 § 36 att söka 
inrätta en ny förskola på Trossö för att möta det stora behovet av 
ytterligare förskoleplatser i de centrala delarna av kommunen. 
 
Tekniska förvaltningens fastighetsavdelning har sedan på BUN:s 
uppdrag tagit fram ett förslag till etablering av en ny förskola med sju 
avdelningar i förhyrda lokaler i kvarteret Lindblad (Ericssons f.d. 
kontorslokaler) på Trossö. Tre av avdelningarna är då tänkta att 
ersätta idag befintliga avdelningar på Trossö/Saltö, medan 
resterande fyra avdelningar kommer att bli ett nytillskott. Efter vissa 
ombyggnationer och komplettering med utemiljö etc. (görs av 
hyresvärden) beräknas lokalerna kunna tas i bruk till sommaren 
2015. 
 
BUN:s framställan enligt ovan har sedan hänskjutits till den nyligen 
avslutade budgetberedningen för ställningstagande. Som resultat av 
detta har särskilda medel för såväl inventarieinköp till de nya 
lokalerna som årlig drift av verksamheten upptagits i den politiska 
majoritetens förslag till Budget/Plan för de kommande åren 2015 – 
2017.  
 
Hyresavtalet för dessa nya lokaler är tänkt att skrivas på tio år med 
möjlighet till förlängning med ytterligare fem år. Den årliga 
hyreskostnaden för förskolan beräknas samtidigt uppgå till knappt 
2,5 miljoner, vilket då enligt gällande regler (= över 2 miljoner kronor) 
kräver ett särskilt beslut av kommunfullmäktige. Tekniska nämnden 
(från 2015: Drift- och servicenämnden) behöver därför 
kommunfullmäktiges godkännande av det upprättade hyresavtalet 
med den nu aktuella hyresvärden/fastighetsägaren. 
 
Kommunledningsförvaltningens synpunkter 
Eftersom detta projekt är upptaget och dessutom finansierat (genom 
en utökning av BUN:s/Kunskapsnämndens budgetramar) i 
majoritetens förslag till budget/plan för de kommande tre åren, har 
kommunledningsförvaltningen inga invändningar mot villkoren i det 
upprättade hyresavtalet.  
     forts. 
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§16 forts, 
Hyresavtal för ny förskola i kvarteret Lindblad på Trossö. 
 
Förvaltningen ser i stället detta som en bra lösning på den alltid 
svåra problematiken att hitta bra och lämpliga lokaler på Trossö för 
förskoleverksamhet. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
1. att uppdra åt drift- och servicenämnden att teckna ett som längst 
10-årigt hyresavtal med Kungsleden Golvet AB gällande nya 
förskolelokaler i kvarteret Lindblad, 
 
2. att den årliga externa hyreskostnaden får uppgå till maximalt 
2 485 000 kronor motsvarande en kostnad per kvadratmeter om 
1 507 kronor (inkl. kostnader för värme, va och fastighetsskatt), samt 
 
3. att detta hyreskontrakt ska undertecknas omgående med 
hänvisning till att de tillkommande hyreskostnaderna redan är 
finansierade inom kunskapsnämndens från år 2015 utökade 
budgetramar.  
 
____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS.2006.326.880 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 17 
Slutrapport 2014- styrgruppen för nytt kulturhus. 
 
Styrgruppen för kulturhus i Karlskrona har den 17 november 2014 
avlämnat slutrapport för 2014 och samtidigt föreslagit 
kommunstyrelsen  
 
att formulera mål och direktiv för det fortsatta arbetet med att 
genomföra ett kulturhus i Karlskrona 
 
att välja en ny styrgrupp för den nya mandatperioden 
 
att  beakta finansieringen av den nya styrgruppens arbete och 
föreslagen arkitekttävling 2015 
 
 
Ordföranden beslutar  
 
att ärendet utgår. 
 
____ 
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§ 18 forts. 
Svar på motion om avskaffande av bygglovsplikt för 
solenergianläggningar och rabatt på bygglovsavgift av solceller, 
solfångare och solpaneler i samband med ny- om- och 
tillbyggnad.  
 
Om kommunen vill ändra eller ställa andra krav på bygglovplikten än 
vad som anges ovan, krävs att kommunen gör detta genom 
detaljplanebestämmelser. Kommunen har dock möjlighet at förtydliga 
hur man tolkar begrepp som ”väsentlig fasadändring” m.m. 
 
Detta har också gjorts i Miljö- och byggnadsnämndens antagna 
policy för solpaneler från 2010. Policyn innehåller följande riktlinjer: 
 
1. För byggnader som ligger utanför detaljplanelagt område är 
solfångare 
bygglovbefriade. 
 
2. För byggnader inom detaljplanelagt område gäller, 
bygglovbefrielse för 
en- och tvåbostadshus med tillhörande komplementbyggnader under 
förutsättning att: 
•  Byggnaderna inte är q-märkta, är belägna inom värdefull 
kulturmiljö, till exempel riksintresse, eller omfattas av 
bestämmelser om förvanskning. 
•  Solfångare placeras längs med takfallet (takets lutning) och inte 
är större än åtta kvm. 
•  Solfångare placeras på mark och inte är högre än 1,20 meter. 
 
Gällande policy har tagits fram efter jämförelser med andra 
kommuners lovplikt för motsvarande åtgärder. 
 
Med hänsyn till övriga lättnader som införts i lovplikten för en- och 
tvåbostadshus, bedöms det rimligt att utöka möjligheterna att uppföra 
solenergianläggningar utan lov. Genom de nya reglerna har det 
bland annat blivit möjligt att göra tillbyggnader på 15 kvm utan 
bygglov. Om anläggningen utförs i takfallets lutning bör ytan kunna 
utökas från 8 kvm till 15 kvm utan att väsentlig fasadförändring 
uppstår. Detta motsvarar också storleken på bygglovbefriade 
skärmtak. För större solenergianläggningar bedöms det lämpligt att 
behålla bygglovplikten i syfte att bidra till en god bebyggd miljö och 
kunna bistå sökanden med rådgivning kring utformning och placering 
av anläggningen. Förutom denna justering bedöms riktlinjerna i 
gällande policy fortfarande vara aktuella. 
 
Avgiften för ett bygglov för en solenergianläggning är idag cirka 
2 300 – 5 000 kronor.  
     forts. 
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Kommunfullmäktige    KS.2013.98.828 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 19 
Svar på motion till Karlskrona kommunfullmäktige angående 
aktivitetsplats för äldre. 
 
Motionen väcktes vid fullmäktiges sammanträde den 14 februari 
2013, § 19, av Christopher Larsson (SD). Förslaget är att undersöka 
möjligheten att anlägga en aktivitetsplats för äldre i anslutning till den 
nya lekplatsen i Hoglands park. 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 
lämnat yttrande och förslag till beslut. Nämnden skriver att tekniska 
förvaltningen har erhållit förslaget för yttrande och vill med  
anledning härav framföra följande:  
Den nya lekplatsen som planeras att byggas i Hoglands park är 
projekterad utifrån barns behov och perspektiv. I det projekterade 
förslaget finns det ingen plats i den sydöstra delen av Hoglandspark 
för att lägga in en aktivitetsplats för äldre.  
 
I kommunfullmäktiges beslut i budget för 2013 under Attraktiva 
Karlskrona och prioriteringar har följande fastslagits: Under 
planperioden ska aktivitetsytor för yngre prioriteras.  
 
Yrkanden 
 
Christopher Larsson (SD) yrkar återremiss för att utreda en alternativ 
placering. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på Christopher Larssons 
återremissyrkande mot allmänna utskottets förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige besluta 
 
att motionen härmed ska anses vara besvarad. 
 
____ 
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Affärsverken AB    KS.2014.176.455 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 20 
Svar på medborgarförslag om containrar till trädgårdsavfall på 
Hasslö sopstation. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 24 april 2014, § 68,av Maj Olsson. 
Förslaget är att det ska finnas möjlighet att lämna trädgårdsavfall i 
container på Hasslö sopstation 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 
lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att Mältans 
återvinningscentral är öppen alla dagar i veckan och där kan 
trädgårdsavfall lämnas. Tekniska förvaltningen prioriterar inte 
insamling av trädgårdsavfall i alla kommundelar vår/höst eftersom 
hanteringen med containrar för trädgårdsavfall är dyrt. 
Trädgårdsavfall är inte någon miljöbelastning och tekniska 
förvaltningen prioriterar att hitta ett system för att samla in farligt 
avfall och glödlampor och lysrör på framförallt Trossö.  
 
Insamling av trädgårdsavfall i containrar från alla kommundelar ur  
rättvisesynpunkt ryms inte inom befintlig budget.  
 
Ordföranden yrkar att ärendet remitteras till Affärsverken. 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att remittera medborgarförslaget för beredning till Affärsverken AB.   
____ 
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Affärsverken AB    KS.2014.190.455 
Akten 

 
 

 
 
 
 
§ 21 
Svar på medborgarförslag om containrar till trädgårdsavfall på 
Hasslö sopstation. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 24 april 2014, § 68,av Inga- Lill Svensson. 
Förslaget är att det ska finnas möjlighet att lämna trädgårdsavfall i 
container på Hasslö sopstation 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 
lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att Mältans 
återvinningscentral är öppen alla dagar i veckan och där kan 
trädgårdsavfall lämnas. Tekniska förvaltningen prioriterar inte 
insamling av trädgårdsavfall i alla kommundelar vår/höst eftersom 
hanteringen med containrar för trädgårdsavfall är dyrt. 
Trädgårdsavfall är inte någon miljöbelastning och tekniska 
förvaltningen prioriterar att hitta ett system för att samla in farligt 
avfall och glödlampor och lysrör på framförallt Trossö.  
 
Insamling av trädgårdsavfall i containrar från alla kommundelar ur  
rättvisesynpunkt ryms inte inom befintlig budget.  
 
Ordföranden föreslår att ärendet remitteras till Affärsverken. 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att remittera medborgarförslaget för beredning till Affärsverken AB.   
 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.211.821 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 § 22 
 Svar på medborgarförslag om konstgräsplan på skolgården, 
 Spandeltorpsskolan. 
 

Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 22 maj 2014, § 85,Christina Svensson. 
Förslaget är att det ska anläggas en konstgräsplan på 
Spandelstorpsskolans skolgård 
 
Barn- och ungdomsnämnden har vid sammanträde den 24 
september 2014 lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden 
skriver att på fler och fler skolgårdar och idrottsplatser uppförs, där 
det är möjligt, konstgräsplaner, som då ersätter de befintliga 
stenmjölsplaner som varit i drift i många år och som ofta är i stort 
behov av upprustning, eller tas ur drift av andra skäl. Dessa är oftast 
också stora fullmåttsplaner, för 11 spelare per lag, som ersätts med 
mindre planyta, ofta på tvären av den större planen, för sju spelare 
per lag. Därmed sparas en del anläggnings- och driftskostnader, ytan 
används mera effektivt och resterande yta kan användas till annan 
verksamhet.  
 
Rödebyskolan, Rosenfeldtskolan, Tullskolan och Vämöskolan är 
skolor där konstgräsplaner har anlagts på senare år.  
 
Spandelstorpskolan är en omtyckt skola i ett populärt område, där 
det bor många barnfamiljer. Eleverna framhåller i sin skrivelse att en 
konstgräs-plan skulle gynna de allt flera barn som kommer till 
området, om en större möjlighet att kunna använda planen, även vid 
dåligt väder och om minskad skaderisk vid lek på konstgräsplan.  
 
Man skriver vidare:  
”Den kan också användas av andra t ex kan föreningar komma hit 
och träna”.  
 
Ekonomi/Investeringskostnad  
En konstgräsplan, som kan vara aktuell för Spandelstorpskolan, har 
en investeringskostnad av 500-600 tkr. (Mått upp till 54x32 m = 1728 
kvm).  
     forts.  
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§ 22 forts.  
Svar på medborgarförslag om konstgräsplan på skolgården, 
Spandelstorpsskolan.  
 
Barn- och ungdomsnämnden har, för de närmaste åren, inte 
utrymme för en investering av detta slag.  
 
Däremot skulle förslaget om en konstgräsplan på 
Spandelstorpskolans skolgård, kunna läggas till de förslag på 
åtgärder om aktivitetsytor för unga, som tagits fram i den utredning 
som benämns Aktivitetsytor för unga i Karlskrona kommun.  
 
Denna utredning, som upprättats av Idrott- och fritidsförvaltningen, 
på uppdrag, beskriver förhållande på idrottsplatser, parker, 
badplatser, lekparker m fl områden. Även skolgårdar har inventerats 
och beskrivits. Barn- och ungdomsförvaltningen har deltagit i detta 
arbete. Utredningen föreslår behov av insatser för olika objekt och 
har även grupperat dessa i prioriteringsordning, med 
behovsbedömning av lämpliga förbättringsåtgärder.  
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
att anse medborgarförslaget besvarat. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2013.414.866 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 § 23 
 Svar på medborgarförslag om u-båtarna Näcken och Najad 
 
 Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 

den 12 december 2014, § 157,Pernilla Olander. 
Förslaget är att u- båtarna Näcken och Najad, efter utrangering, ska 
synliggöras på lämplig plats samt få nytt användningsområde.  
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 § 
119 lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att Pernilla 
Olander har fått vetskap om att ubåtarna Näcken och Najad ska 
utrangeras. Hon tycker det vore ett ypperligt tillfälle för kommunen att  
kunna stoltsera med en eller båda på något strategiskt ställe, t.ex. 
tomten där oljecisternerna stod och/eller vid någon av infarterna till 
staden, längs E22. Kungsbron skulle kunna vara ett alternativ. Hon 
tycker vidare att det även borde ligga i FMV:s, Marinens, SAAB 
Kockums samt Marinmuseets intresse, då dessa aktörer har ubåtar 
på sin agenda. Måhända kan de ställa upp som medfinansiärer. Vill 
man göra något kul/användbart av dem kan man bygga om dem till 
vandrarhem. Hon anser även att detta skulle vara ett både passande 
och fint landmärke för Karlskrona.  
 
Tekniska förvaltningen har haft ett liknande medborgarförslag och 
detta beslutades i kommunfullmäktige den 18 september 2014. I 
kommunfullmäktiges beslut ges uppdrag till tekniska förvaltningen att 
utreda en lämplig placering, utformning, kostnader och att söka 
erforderliga tillstånd.  
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
att medborgarförslaget härmed skall anses vara besvarat. 

 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2013.503.317 
Akten 
 
 
 
 
 
 
 § 24 
 Svar på medborgarförslag om upprustning och belysning av 
 gamla banvallen. 
 

Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 18 september 2013, § 157, av Lisbeth Resman, Jämjö. 
Förslaget är att gamla banvallen rustas upp. 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 § 
124 lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att  
förslagsställarna vill att gamla banvallen upprustas genom breddning, 
hårdare underlag och belysning, då denna används som gångväg av 
skolbarn från närliggande område.  
Förslagsställarna påtalar också att banvallen behöver upprustas och  
underhållas ända upp till Fågelmara. 
  
Kostnaden för att rusta upp banvallen i enlighet med förslagsställarna  
överskrider en miljon kronor, vilket förvaltningen saknar  
investeringsmedel till. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget. 
 

____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.119.317 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 25 
Svar på medborgarförslag om belysning av vägavsnittet 
Rosenholmsvägen mellan Lingonvägen och den bakre infarten 
till Rosenholmsområdet. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 20 mars 2014, § 51, av Mikael Holmström. 
Förslaget är att belysning sätts upp mellan Lingonvägen och bakre 
infarten till Rosenholmsområdet. 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 § 
123 lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att 
förslagsställaren vill att sträckan mellan Lingonvägen och ”bakre” 
infarten till Rosenholmsområdet belyses, då trottoar saknas och  
mycket trafik går här vid Karlskrona Hockeyklubbs hemmamatcher och  
andra evenemang.  
 
Tekniska förvaltningen vill med anledning av ovanstående framföra  
följande synpunkter. Diskussion pågår om huruvida Rosenholmsvägen  
skall vara tillgänglig tillfart till Rosenholmsområdet, då större delen av  
denna sträcka är privat och markägaren vill ha ersättning för slitage som 
uppkommer p.g.a. trafiken, samt att privat sträcka (grusvägen) är  
trafikfarlig för främst oskyddade trafikanter. Vidare bedöms kostnaden 
för föreslagen åtgärd till 200 - 300 tkr vilket förvaltningen saknar  
investeringsmedel till.  
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget. 
 
____ 
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Kommunstyrelsen    KS.2014.57.823 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 26. 
Svar på medborgarförslag om pulkabacken i Amiralitetsparken. 

 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 13 februari 2014, § 37, av Martin Storm. 
Förslaget är att minst ett träd tas bort i pulkabacken i 
Amiralitetsparken. 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 24 november 2014 § 
122 lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att 
Förslagsställaren vill ta bort minst ett träd mitt i pulkabacken  
för ökad säkerhet. 
  
Amiralitetsparken har upprustats en del under senare år, men är i behov  
av ytterligare utbyten av träd, då flera träd är i dåligt skick. Tekniska  
förvaltningen ser inga problem med att, till förmån för barnen som åker  
pulka, ta ner ett träd i mitten av pulkabacken.  
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige 
 
att bifalla medborgarförslaget. 

 
____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS.2014.86.512 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 27 
Svar på medborgarförslag om förändring till en säkrare riksväg. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 20 mars 2014, § 51, av Ida Josefsson. 
Förslaget är att bygga en gångbana på Riksvägen i Lyckeby mellan 
Östra Torpskolan och övergångsstället vid Petter Dalsvägen. 
 
Tekniska nämnden har vid sammanträde den 28 oktober 2014 § 106 
lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att idag saknas 
gångbana på aktuell sträcka. Ida menar att Riksvägen är en 
genomfartsled där tunga, snabba och många fordon använder 
vägen. Vägen är central i Lyckeby med skola, förskola och boende. 
Riksvägen har en högsta tillåtna hastighet om 30 km/h under skoltid 
(kl. 06-18) på aktuell sträcka.  
 
Idas förslag är att införa farthinder eller avsmalningar, fartkamera 
samt trottoar. Hon föreslår också att förbud, eller fysiska hinder, 
införs för att hindra all trafik förutom bussar på vägsträckan.  
Tekniska förvaltningen har genomfört en hastighetsmätning på 
aktuell sträcka. Denna visade att hastigheten på passerande fordon 
ligger på omkring 35 km/h, under den tid högsta tillåtna hastighet är 
30 km/h. Under samma tid körde 85 % av fordonen som mest 43 
km/h. Under hela mätperioden var medelhastigheten 38 km/h och 
85 % av fordonen körde som mest 48 km/h. Årsdygnstrafiken 
uppmättes till 3 700 fordon/dygn.  
 
Vid övergångsstället som leder från Petter Dalsvägen och till Östra 
Torpskolan finns ett farthinder samt en interaktiv varningsskyltning 
som uppmärksammar fordonsförare när gående passerar över 
vägen.  
 
Ingen kollisionsolycka har rapporterats utmed Riksvägen mellan  
Östra Torpvägen och Skördevägen under de senaste tio åren. 
 
     forts. 
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§ 27 forts.  
Svar på medborgarförslag om förändring till en säkrare Riksväg  

 
De av förslagsställarens åtgärder som bedöms som möjliga att 
genomföra är gångbana samt förbud för genomfartstrafik av tunga 
fordon, dock undantaget buss i linjetrafik. Det bedöms inte som 
lämpligt att förbjuda all fordonstrafik, utom buss i linjetrafik på 
sträckan, då detta skulle innebära stora omvägar för många 
trafikanter. Tung trafik, som eventuellt väljer denna väg som en 
genare väg till färjeläget på Verkö, kan dock med ett förbud fås att 
välja vägen via Riksväg 28 istället. En skyltning med förbud för 
genomfart av tunga fordon mellan E22 och Knösövägen bedöms 
kosta omkring 10 000 kr.  
 
En eventuell gångbana läggs företrädesvis på Riksvägens norra sida 
där den skulle betjäna de fastigheter som idag har anslutning mot 
Riksvägen. Gångbanan skulle sträcka sig 250 meter, mellan Östra 
Torpvägen och fram till övergångstället vid Petter Dalsvägen, där det 
finns möjlighet att välja denna för vidare färd. En gångbana utmed 
Riksvägen, på den sträcka en sådan saknas, bedöms kosta omkring 
500 000 kronor. Det bedöms inte att fastighetsinlösen krävs för att 
tillskapa en gångbana till en bredd om 1,5 meter.  
 
I Karlskrona kommuns nyligen beslutade Cykelstrategi finns en 
separat  
gång- och cykelväg längs Riksvägen med som en föreslagen åtgärd.  
Denna prioriteras i cykelstrategin längst ner bland de åtgärder som 
föreslås under planperioden. Kostnaden för en separat cykelväg 
längs Riksvägen ända fram till Skördevägen bedöms vara 2,3 
miljoner kronor. En gång- och cykelväg kräver markinlösen av en 
markremsa på omkring 3 meter av de intilliggande fastigheterna på 
sträckan mellan Östra Torpvägen och övergångsstället vid Östra 
Torpskolan. 
  
Det är också möjligt att i en första etapp enbart anlägga en gång- och  
cykelväg fram till övergångsstället vid Östra Torpskolan och sedan 
leda in cyklister in mot den parallella Petter Dalsvägen. En sådan 
lösning bedöms kosta omkring 1,2 miljoner kronor inklusive 
fastighetsinlösen.  
 
Tekniska förvaltningen föreslår att kommunens nyligen antagna 
cykel- 
strategi följs och att, istället för enbart en gångbana, en kombinerad 
gång- och cykelväg anläggs i en första etapp utmed Riksvägen 
mellan Östra Torpvägen och övergångsstället vid Östra Torpskolan. I 
en andra etapp kan gång- och cykelvägen förlängas vidare mot 
Skördevägen där den sedan ansluter till den befintliga cykelvägen 
utmed Riksvägen mot Lösens kyrka.   forts. 
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§ 27 forts.  
Svar på medborgarförslag om förändring till en säkrare riksväg.  

 
Tekniska förvaltningen föreslår att Karlskrona kommun i sin 
prioritering i samband med nästa planeringsomgång prövar detta 
objekt mot andra angelägna objekt inom kommunen. 
 
Ordföranden föreslår att ärendet remitteras till 
kommunledningsförvaltningen för vidare beredning 
 
Kommunstyrelsen beslutar  
 
att ärendet remitteras till kommunledningsförvaltningen 
     
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.301.754 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 28 
Svar på medborgarförslag om att ta fram en handlingsplan mot 
tiggeri. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 18 juni 2014, § 51, av Roland Thörnqvist. 
Förslaget är att ta fram en handlingsplan mot tiggeri. 
 
Socialnämnden har vid sammanträde den 25 augusti 2014 § 103 
lämnat yttrande och beslutsförslag. Nämnden skriver att Roland 
Thörnquist har lämnat ett medborgarförslag att Karlskrona kommun 
ska ta fram en handlingsplan mot ”det utbredda tiggeri som bl.a. sker 
i Karlskronas centrala delar”. Förslagsställaren menar att tiggeriet ger 
negativa signaler och upplevelser för kommuninnevånare och för 
besökare. Han menar att det måste finnas sätt att hjälpa människor 
som är i sådan ekonomisk nöd att de tvingas tigga ihop pengar för 
sitt livsuppehälle.  
 
Bakgrund  
En utländsk medborgare kan normalt vistas i Sverige högst tre 
månader. För medborgare i ett land som tillhör europeiska unionen 
gäller dock andra regler. EU-medborgare har under vissa 
förutsättningar uppehållsrätt i länder som tillhör unionen. 
Uppehållsrätt har en person som är arbetstagare eller egen 
företagare, arbetssökande med verklig möjlighet att få anställning, 
studerande med tillgångar till försörjning och heltäckande 
sjukförsäkring samt annan person med tillräckliga tillgångar till 
försörjning och med sjukförsäkring(UtlL 3 a kap 3 §).  
En unionsmedborgare kan enligt 8 kap. 9 § UtlL avvisas från Sverige 
under de tre första månaderna efter inresa om han eller hon visar sig 
utgöra en orimlig belastning för biståndssystemet enligt 
socialtjänstlagen.  
En del personer som kommit till Sverige från främst Rumänien har 
möjligen inte i första hand kommit till Sverige för att söka arbete. 
Dessa personer har därför inte rätt att stanna i Sverige mer än tre 
månader eftersom de inte är arbetssökande med verklig möjlighet att 
få arbete.  
 
     forts. 
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§ 28 forts. 
Svar på medborgarförslag om att ta fram en handlingsplan mot 
tiggeri. 
 
Vistelsekommunen har enligt socialtjänstlagen ansvar för bistånd till 
personer som inte är bosatta i landet. Personer som inte har för 
avsikt att söka arbete har inte rätt till långvarigt försörjningsstöd, men 
kan ha rätt till akuta insatser om behov uppstår och personen vänder 
sig till socialtjänsten i vistelsekommunen.  
Tiggeri, dvs. att utan erbjudande av någon motprestation utbe sig om 
ekonomiskt understöd, är inte straffbart enligt svensk lag. 25 augusti 
2014 12  
En kommun kan meddela ordningsföreskrifter om det behövs för att 
upprätthålla den allmänna ordningen på en offentlig plats. Ett beslut 
som en kommun fattade 2011 att på offentlig plats förbjuda tiggeri har 
upphävts av länsstyrelsen då beslutet inte ansågs motiverat med 
hänsyn till ordningen och säkerheten på offentlig plats.  
 
Situationen i Karlskrona  
Undertecknad har kontaktat polis, svenska kyrkan och socialtjänsten 
angående deras kontakt med personer som är tiggare.  
Polisen har vid enstaka tillfällen fått tips som kan tyda på att tiggeriet 
skulle vara organiserat. Det skulle kunna innebära att det personer 
som tigger är utsatta för tvång att tigga från andra personer. Polisen 
har emellertid inte fått fram konkreta uppgifter som tyder på att så 
kan vara fallet.  
Svenska kyrkan har inte haft kontakt med personer som tigger. 
Personer som tigger har inte vänt sig till socialtjänsten för att få hjälp.  
Det finns inga uppgifter om att personer under 18 år har ägnat sig åt 
tiggeri i Karlskrona eller att de som tigger har ansvar för barn som 
vistas i kommunen. Socialförvaltningen har inte mottagit några 
anmälningar om barn till personer som tigger.  
 
Behovet av handlingsplan  
Under senare år har ett antal personer sökt sig till Sverige från främst 
Rumänien för att tigga på offentliga platser. Socialstyrelsen gjorde i 
november 2012 en kartläggning av hemlösa s.k. EU-migranter i 
Sverige (huvudsakligen personer från EU-länder). Kartläggningen 
visade då på att sammanlagt 370 hemlösa EU-migranter fanns i 
landet. De flesta hemlösa EU-migranter fanns i storstäderna.  
Uppgifter om antalet EU-migranter fick socialstyrelsen genom enkät 
till olika verksamheter som har kontakt med hemlösa och till 
kommuner. Verksamheter som har kontakt med hemlösa personer 
från EU-länder påpekade att antalet var mycket osäkert. Många 
trodde att siffran egentligen endast var ”toppen på ett isberg”.  
 
     forts. 
 



 
 

8 januari 2015          54 
 

§ 28 forts. 
Svar på medborgarförslag om att ta fram en handlingsplan mot 
tiggeri. 
 
Andra uppskattningar har talat om omkring 2000 hemlösa tiggare 
från Rumänien i Sverige. 25 augusti 2014 13   
 
Förslagsställaren efterlyser initiativ från kommunen för att hjälpa 
människor som tvingas tigga ihop pengar till sitt uppehälle. 
Inställningen att samhället ska hjälpa personer som riskera att lida 
nöd är naturligtvis mycket tilltalande. Emellertid talar det mesta för att 
problemen med hemlösa personer från andra europeiska länder i 
Karlskrona är begränsat. Det stora flertalet av EU-migranter finns i 
eller i närheten av storstadsområden i Sverige.  
 
I Karlskrona finns endast enstaka personer som har tiggt i närheten 
av olika affärscentrum. Socialtjänstens insatser bör i första hand rikta 
sig mot barn som kan fara illa. Fältgruppens arbete har den senaste 
tiden omdisponerats genom att resurser tagits i anspråk för 
utredningar om barn som kan fara illa. I en situation när fältgruppens 
förebyggande arbete bland barn och ungdomar har fått stå tillbaka 
för utredningar om barn kan det inte vara rimligt att avsätta särskilda 
resurser för vuxna personer som ägnar sig åt tiggeri. Situationen 
med hemlösa EU-migranter är ett nationellt problem som i första 
hand bör lösas på nationell nivå. Den svenska regeringen har tagit 
initiativ i EU för en lösning av tiggarnas situation.  
 
En handlingsplan mot tiggeriet kunde vara befogat om antalet tiggare 
i Karlskrona vore betydligt större än i dag. Det finns anledning att 
vara uppmärksam på hur situationen utvecklas. Emellertid föreslår 
jag att socialnämnden nu beslutar att avstyrka medborgarförslaget 
om en handlingsplan mot tiggeri då antalet tiggare i Karlskrona är 
begränsat och då socialtjänstens insatser i första hand bör rikta sig 
mot barn och ungdomar.  
 
Yrkanden 
 
Christopher Larsson (SD) yrkar att ordvalet i att- sats 2 ändras 
från ”uppmärksamma” till utreda d.v.s. till  
att utreda hur situationen med hemlösa personer som tigger 
utvecklas i Karlskrona kommun 
 
Elina Gustafsson (S), Magnus Larsson (C) och Sofia Bothorp (MP)  
yrkar avslag till Christopher Larssons ändringsyrkande. 
 
 
     forts. 
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§ 29 
Övrigt. 
 
Ekonomichef, Per Jonsson, informerar om att upphandling av extern 
utredare att granska Karlskrona kommuns agerande efter Yaras död, 
är upphandlad. Uppdraget gick till advokatfirman EmpLaw. 
 
Ordföranden tackar för informationen vilken tas till dagens 
protokoll. 
 
____ 
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Personalavdelningen    KS.2015.11.023 
Controller KLF 
Akten 
 
 
 
 
 

§ 30 
Rekrytering av förvaltningschef. 
 
Kommunledningsförvaltningen har av kommunstyrelsen fått i 
uppdrag att omgående starta en extern rekryteringsprocess i syfte att 
anställa en förvaltningschef till nya kultur- och fritidsförvaltningen. 
Kommunstyrelsens presidium, berörd nämnds presidium tillsammans 
med kommundirektör, HR-chef och representant för berörd 
förvaltnings ledningsgrupp samt fackliga företrädare föreslås bilda 
rekryteringsgrupp för tillsättning av förvaltningschef till den nya kultur- 
och fritidsförvaltningen. 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. att rekrytering av förvaltningschef till kultur- och fritidsförvaltningen 
startas omgående 
 
2. att kommunstyrelsens presidium, berörd nämnds presidium, 
kommundirektör, HR-chef, representant för berörd förvaltnings 
ledningsgrupp samt fackliga organisationer utses till 
rekryteringsgrupp 
 
3. att för uppdraget avsätta 250 000 sek ur kommunstyrelsens 
budget  
 
____ 
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Revisionen     KS.2014.634.007 
HR- avdelningen 
Akten 
 
 
 
 
 
 § 63 
 Svar på skrivelse från revisionen om granskning av ledarskap 
 och kommunikation. 
 

Revisorerna genomförde under hösten 2014 en granskning av 
ledarskap och kommunikation i Karlskrona kommun. 
Granskningsrapporten anger ett antal rekommendationer för det 
fortsatta arbetet. Detta är kommunledningsförvaltningen 
kommentarer. 
 
Kommunledningsförvaltningens synpunkter 
Kommunledningsförvaltningen uppfattar att revisorerna har fångat ett 
antal utvecklingsområden som finns inom ledarskap och 
kommunikation i Karlskrona kommun. Parallellt med revisorernas 
granskning har BTH på uppdrag av kommunens ledningsgrupp 
genomfört en kartläggning av våra chefers vardag. Resultatet av 
denna granskning kommer att redovisas för kommunens 
ledningsgrupp den 13 februari 2015 och för kommunövergripande 
samverkansgruppen den 26 mars 2015. För att undvika otydlighet 
kring kartläggningens resultat och förbättringsåtgärder i förhållande 
till revisionsrapporten föreslår kommunledningsförvaltningen att 
revisorernas rekommendationer stäms av med, och förs till den 
åtgärdsplan som förväntas blir resultatet av ovan nämnda 
kartläggning. 
 
Några av de rekommendationer som anges i revisionsrapporten är 
emellertid redan genomförda/i genomförande. Dessa redovisas 
nedan. 
1. Förtydliga vilka förväntningar som finns på kommunens chefer. 
Svar: En beskrivning av chefsuppdraget finns numera framtagen och 
fastställd av kommunens ledningsgrupp 2015-01-30. 
2. Vidta åtgärder för att arbetsplatsträffar blir ett levande forum för 
dialog vid samtliga arbetsplatser. 
Svar: En partssammansatt arbetsgrupp är tillsatt för att 
vidareutveckla tillämpningen av samverkansavtalet i syftet att se till 
att arbetsplatsträffarna blir ett levande forum för dialog. 
       
      forts. 
 
 



 
 

3 mars 2015          33 
 
  
 
 § 63 forts. 
 Svar på skrivelse från revisionen om granskning av ledarskap 
 och kommunikation. 

 
3. Fortsätt att aktivt stötta cheferna i deras arbete med 
personalpolitiska programmets årliga fokusområden och var lyhörd 
för vilket stöd varje chef behöver. Säkerställ att cheferna använder 
arbetsplatsträffarna för att diskutera fokusområdena. 
Svar: se punkt 2 ovan. 
4. Säkerställ att cheferna använder arbetsplatsträffarna för att 
diskutera medarbetarundersökningens resultat och komma överens 
om aktivitet för att utveckla verksamheten. 
Svar: se punkt 2 ovan. 
5. Följ upp arbetet med det personalpolitiska programmet inom varje 
förvaltning för att mer summariskt återrapportera till kommunledning 
och kommunstyrelse. 
Svar: I dokument ”Anvisningar för uppföljning” införs ett avsnitt kring 
uppföljning och återrapportering av det personalpolitiska 
programmet. 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
att avge svar på revisorernas granskningsrapport avseende 
ledarskap och kommunikation i enlighet med vad HR-chefen framför. 
 
____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.385.842 
Akten 
 
 
 
 
 

 
§ 64 
Avrapportering styrguppen för nytt kulturhus. 
 
Styrgruppen för kulturhus i Karlskrona har den 17 november 2014 
avlämnat slutrapport för 2014 och samtidigt föreslagit 
kommunstyrelsen  
 
att formulera mål och direktiv för det fortsatta arbetet med att 
genomföra ett kulturhus i Karlskrona 
 
att välja en ny styrgrupp för den nya mandatperioden 
 
att beakta finansieringen av den nya styrgruppens arbete och 
föreslagen arkitekttävling 2015 
 
Kommunstyrelsen beslutade vid sitt sammanträde 20150108 att 
ärendet skulle utgå. 
 
Efter det att styrgruppen avslutat sitt arbete har tankar kring ett 
kulturhus/kulturkvarter i kvarteret Bonde väckts. Kvarteret innehåller 
nuvarande stadsbibliotek samt ett antal fastigheter som ska avyttras 
av Svenska Kyrkan. Möjligheten att omvandla kvarteret Bonde till 
kulturhus bör utredas. 
 

Allmänna utskottet har vid sammanträde den 24 februari 2015 tillstyrkt 
förslaget.  
 
Yrkanden 
 
Carl- Göran Svensson (M), Billy Åkerström (KD) yrkar  
att ändra att- sats 2 ändras till: ”att ge kommundirektören i uppdrag 
att utreda möjligheten att inrätta ett kulturkvarter i kvarteret Bonde 
som komplement till styregruppens slutrapport. Utredningen ska 
göras i samråd med berörda förvaltningar/ nämnder (KoF, MoSb)”,  
att ändra att- sats 3 till: ”att kommunstyrelsens allmänna utskott utgör 
styrgrupp (förstärkt med presidium i berörda nämnder)” 
 
Börje Dovstad (FP) yrkar avslag på Carl- Göran Svenssons 
ändringsyrkande på att-sats 2, samt yrkar bifall till Carl- Göran 
Svenssons ändringsyrkande på att- sats 3.  forts. 
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§ 64 forts. 
Avrapportering styrguppen för nytt kulturhus. 
 
Sofia Bothorp (MP) yrkar bifall till allmänna utskotets förslag till att- 
sats 1, samt yrkar att att- sats 2 ändras till ”att framgent jobba vidare 
utifrån slutrapportens tre att- satser”, yrkar ändring av att- sats 3 till ” 
att beakta finansiering av nya styrgruppens fortsatta arbete samt en 
arkitekttävling 2015 i vårens budgetberedning, samt ändring att- sats 
4 till ”att låta alla partier vara representerade i den nya styrgruppen”. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på att- sats 1 och finner att 
kommunstyrelsen beslutar bifalla densamma. 
 
Därefter ställer ordföranden proposition på Carl- Göran Svenssons 
och Billy Åkerströms ändringsyrkande på att- sats 2 mot allmänna 
utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
allmänna utskottets förslag. 
 
Votering  
 
De som vill bifalla allmänna utskottets förslag röstar JA. 
De som vill bifalla Carl- Göran Svenssons och Billy Åkerströms 
ändringsyrkande röstar NEJ. 
 
Följande röstar JA: Patrik Hansson (S), Chatarina Holmberg (S), 
Lisbeth Bengtsson (S), Elina Gustafsson (S), Rikard Jönsson (S), 
Linda Ekström (S), Björn Nurhadi (SD), Lotta Antman (SD), Börje 
Dovstad (FP) och Magnus Larsson (C),  
    
Följande röstar NEJ: Anna Ottosson (M), Carl- Göran Svensson (M), 
Emma Swahn Nilsson (M), Billy Åkerström (KD) och Sofia Bothortp 
(MP) 
 
Kommunstyrelsen beslutar således med 10 ja- röster mot  
5 nej- röster att enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Därefter ställer ordföranden proposition på Carl- Göran Svenssons, 
Billy Åkerströms ändringsyrkande avseende att- sats 3 mot allmänna 
utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar bifalla 
ändringsyrkandet. 
 
 
     forts. 
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§ 64 forts. 
Avrapportering styrguppen för nytt kulturhus. 
 
Därefter ställer ordföranden proposition på Sofia Bothorps 
ändringsyrkande avseende att- satserna 2 och 4 mot allmänna 
utskottets förslag  och finner att kommunstyrelsen beslutar avslå  
ändringsyrkandena.     
      
Därefter ställer ordföranden proposition på Sofia Bothorps 
ändringsyrkande på att-sats 3 mot allmänna utskottets förslag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar avslå ändringsyrkandet. 
Reservationer 
 
Carl- Göran Svensson (S), Anna Ottosson (M), Emma Swahn 
Nilsson (M) och Billy Åkerström (KD) reserverar sig till förmån för 
eget yttrande. 
 
Sofia Bothorp (MP) reserverar sig till förman för eget yttrande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar således 
 
1. att godkänna styrgruppens slutrapport 
 
2. att ge kommundirektören i uppdrag att utreda möjligheten att 
inrätta ett kulturhus/kulturkvarter i kvarteret Bonde. Utredningen ska 
göras i samråd med berörda förvaltningar/nämnder (kultur- och 
fritidsnämnden och Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden). 
 
3. att kommunstyrelsens allmänna utskott utgör styrgrupp (förstärkt 
med presidium i berörda nämnder) 
 
4. att beakta finansiering av eventuellt nytt kulturhus/kulturkvarter i 
vårens budgetberedning 
 
_____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS.2012.309.820 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 
 
 
 
 

§ 65 
Slutrapport arbetet med Östersjöhallen/Idrottshallen. 
 
Bakgrund 
Östersjöhallen är belägen längs Björkholmskajen på Trossö i 
Karlskrona och är sammanlänkad med Idrottshallen via en 
entrébyggnad. Östersjöhallen utgörs av en större idrottshall som är 
delbar i två vilket tillsammans med befintliga Idrottshallen ger 
möjlighet till tre hallar. Hallarna fungerar idag för skolidrott, 
idrottsföreningar (främst handboll, bordtennis samt dans). I viss 
utsträckning fungerar hallarna också för mässor och 
evenemang. 
 
Kommunen äger idag berörda byggnader och mark. Det har under 
en längre tid pågått olika studier rörande ombyggnation av 
Östersjöhallen. 
 
Hantering under år 2014 
En projektgrupp genomförde studiebesök i Växjö och Helsingborg. 
Dåvarande projektgrupp tog kontakt med andra kommuner kring 
deras gjorda arena/idrottshalls/evenemangsbyggnationer. 
Kontakt togs också med SKL (Sveriges kommuner och landsting) för 
att höra deras syn kring olika ägande- och drift-möjligheter. Det finns 
både för- och nackdelar med olika typer av ägande och driftformer av 
arenor. Projektgruppen gjorde bedömningen att Karlskrona behöver 
en modern och flexibel arena med snabba omställningsmöjligheter. 
 
Vi behövde därför få in kunskap kring hur en modern arena kan se ut 
och fungera. Kunskapen behövdes kring en mängd olika områden 
såsom idrottsförbundskrav, service, säkerhet, publikfunktion, 
lokalfunktioner, tillgänglighet med mera. Vi gjorde också 
bedömningen att hänsyn givetvis måste tas till de ekonomiska 
förutsättningarna som då fanns i budgeten. 
 
För att få fram ett ändamålsenligt beslutsunderlag för det fortsatta 
arbetet för att komma vidare, gjordes bedömningen att vi skulle 
upphandla kompetens inom arenaområdet. Vi föreslog att arbetet 
skulle hållas ihop från dåvarande tekniska förvaltningen.  
     forts. 
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§ 65 forts. 
Slutrapport arbetet med Östersjöhallen/Idrottshallen. 
 
Berörda föreningar och andra intressenter skulle fortsatt ges 
möjlighet att vara med i arbetet. Kostnaden för arbetet uppskattades 
till cirka 300 tkr som skulle finansieras via investeringsanslaget 
för Östersjöhallen. 
 
Nuläge 
Nu har den upphandlade konsulten genomfört sitt uppdrag. 
Uppdraget kommer att redovisas muntlig och rapport kommer att 
lämnas över. 
 
Under år 2014 beställdes också en miljöteknisk utredning av marken 
i området. Denna utredning är ännu inte färdigställd men ska var 
genomförd, enligt uppgift från kommunens fastighetsavdelning, inom 
snar framtid. 
 

Allmänna utskottet har vid sammanträde den 24 februari 2015 tillstyrkt 
förslaget.  
 
Yrkanden 
 
Börje Dovstad (FP) yrkar att under 3 att- satsen en 4: e punkt läggs 
till med lydelse: ”att även beakta möjligheterna för evenemang, event  
och konferenser”.    
  
Ordföranden ställer proposition på Börje Dovstads tilläggsyrkande 
mot allmänna utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen 
bifaller Börje Dovstads tilläggsyrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar således 
 
1. att godkänna den redovisade slutrapporten, 
 
2. att resultatet av den miljötekniska utredningen ska redovisas för 
kommunstyrelsens arbetsutskott så snart den är klar, 
 
3. att ge uppdrag till kommundirektören att tillsätta en arbetsgrupp. 
Arbetsgruppens uppdrag blir: 

1.att utreda placering av framtida idrottshallar som ska jämföras 
med nuvarande 
eller som ska ersätta nuvarande Östersjöhall och idrottshall, 
2.att se vilka effekter dessa placeringar medför för skolans 
idrottsverksamhet i 
samband med att brandstationens idrottshall rivs, 
 
     forts. 
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§ 65 forts. 
Slutrapport arbetet med Östersjöhallen/Idrottshallen. 

 
3.att efter det att placeringarna tagits fram, arbeta tillsammans med 
handbollsalliansen för att se vilka möjligheter som finns för framtida 
driftsformer, att arbetsgruppen ska återredovisa sina förslag 
avseende punkterna 1-3 senast i maj månad 2015 till 
kommunstyrelsen, 

 
4. att även beakta möjligheterna för evenemang, event och 
konferenser 

 
4. att ge kommundirektören i uppdrag att undersöka vilka intressen 
och möjligheter som finns för extern finansiering av framtida 
idrottshallar för att ersätta nuvarande Östersjöhall och idrottshall. 
Detta uppdrag ska återredovisas i samband med övriga uppdrag. 
 
____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS.2015.142.106 
Controller Kommunledningsförvaltningen 
Akten 
 
 

 
 
 

§ 66 
Karlskronakommissionen. 
 
Direktiv 
En Karlskronakommission ska arbeta fram en långsiktig strategi för 
en bättre jämlik social omsorg i vår kommun. 
 
Direktivets inriktning för en bättre jämlik omsorg är både brett och 
smalt. Brett, därför att det berör alla åldrar, alla livssituationer. Smalt 
därför att fokus enbart är på omsorgen, som bara en del av 
livssituationen. Förväntningarna, med jämförelse till andra 
kommuners ”kommissionsarbete”, är också stora.  
 
Uppdraget kommer att ha stor betydelse för målet att Karlskronas 
invånare ska ha en god hälsa (som ska ses som ett långsiktigt mål), 
med tillägget att vi ska minska skillnader i hälsa bland våra invånare. 
Börjar vi med att skapa goda förutsättningar och uppväxtvillkor för 
våra barn och unga kommer det på sikt skapa invånare med en god 
hälsa. Uppdraget bör också ses som en del i vårt folkhälsoarbete. 
 
Mål 
Vi ska ge Karlskronas barn och unga de bästa förutsättningarna för 
en bra start i livet.   
 
Tidsperspektiv 
Arbetet påbörjas våren 2015. Arbetet pågår under två år därefter 
utvärderas resultatet och beslut om hur arbetet ska fortsätta tas av 
kommunstyrelsen. 
 
För att nå framgång bör arbetet ha ett långt tidsperspektiv 
exempelvis tio år framåt, kanske till och med år 2030 samma som vi 
har för Karlskrona vision 2030. Viktigt är att arbetet kontinuerligt 
utvärderas, resultatet analyseras och eventuella justeringar i arbetet 
görs. 
  
 
 
      forts. 
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§ 66 forts. 
Karlskronakommissionen. 
 
Tidplan för arbetet: 
v10-16: Hearings 
v16: Kartläggning klar 
v17 alternativt v18: styrgruppsmöte (i anslutning till AU-
sammanträde) 
v19 (ärendeinlämning): Förslag till projektplan till KS 
 
Hearings och kartläggning ska ligga till grund för en handlingsplan 
med områden och åtgärder. Klar i början av hösten. 
 
Fokus 
Barn och ungas uppväxtvillkor. 
 
Struktur 
- En politisk styrgrupp bestående av sex representanter från 
partierna i den politiska ledningen samt en representant från 
respektive övriga partier 
- Projektgrupp med tjänstepersoner från verksamheterna 
- Referensgrupper 
- Forskare 
 
Metod för uppstart av arbetet 
Hearings för att samla in fakta och erfarenheter. Det finns olika 
metoder vi kan använda för ändamålet.  
 
Målgrupper 
- Politikerna   
- Kommunala verksamheter  
- Myndigheter och organisationer som Polis, Landstinget, 

Länsstyrelsen, Region Blekinge, Arbetsförmedlingen, BTH, Lokala 
BRÅ, Folkhälsorådet med flera 

- Forskare från andra lärosäten som Linnéuniversitetet, Lunds 
universitet, Linköpings universitet bör involveras.  

- Idéburen sektor och allmänhet; Rädda Barnen, Röda Korset, 
Föräldraupproret, Föräldrar mot narkotika, kultur- och 
idrottsföreningar, RFSL Blekinge, kyrkorna (Svenska kyrkan, 
Pingstkyrkan med flera), etniska föreningar, med flera. 

 
Nulägesbeskrivning 
Beskriva nuläge utifrån tillgänglig fakta från samtliga berörda 
förvaltningar. Görs under våren 2015. 
 
 
      forts. 
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§ 66 forts. 
Karlskronakommissionen.    
 
Kartläggning/jämförelser mellan olika kommundelar; åldersstruktur, 
utbildningsnivåer, förvärvsarbetande (ekonomiskt oberoende), 
svensk- eller utrikesfödd, bostadsstruktur (hyreshus, hyresrätter, 
småhus), föreningsliv.  
Till grund för nulägesanalysen har vi också Öppna jämförelser 2014 
(Socialstyrelsen, Folkhälsomyndigheten och SKL står bakom 
rapporten), Hälsa på lika villkor (folkhälsorapport Blekinge 2014) och 
drogvaneundersökningen 2014 (genomfördes under hösten 2014 
bland lever i årskurs 9 grundskolorna och år 2 på gymnasieskolorna), 
Skolbarns hälsovanor i Sverige 2013/14 med flera. 
 
Bakgrundsfakta 
Världshälsoorganisationens (WHO) rapport Closing the gap in a 
generation 
Under åren 2005-2008 arbetade en oberoende kommission tillsatt av 
WHO:s dåvarande generaldirektör som upplevde de stora globala 
hälsoklyftorna som oacceptabla och ville ta en bred ansats för att 
komma tillrätta med dem. Arbetet leddes av Sir Michael Marmot, 
internationellt framstående epidemiolog och folkhälsoforskare.  
 
Kommissionen gjorde en ingående analys av en rad sociala 
bestämningsfaktorer som uppväxtvillkor, miljön, arbetsförhållanden 
och arbetsmiljö, betydelsen av social välfärd och en hälso- och 
sjukvård som är tillgänglig för alla 
 
Kommissionen kom fram till tre övergripande rekommendationer: 
- Förbättra förutsättningarna för människors dagliga liv 
- Angrip den ojämlika fördelningen av makt, pengar och resurser – 

globalt, nationellt och lokalt 
- Utveckla och använd metoder för att mäta och följa ojämlikheten i 

hälsa, utveckla kunskapsbasen, utbilda människor som tränade att 
se hälsans sociala bestämningsfaktorer och utveckla människors 
medvetenhet om dessa 

 
Det finns stora likheter mellan kommissionens syn på hälsans sociala 
bestämningsfaktorer och tankar som ligger till grund för de svenska 
nationella folkhälsomålen, såväl som den Europeiska unionens 
målsättning att föra in hälsa i alla politikområden. Kommissionens 
arbete har sedan legat till grund för nationellt, regionalt och lokalt 
arbetet i Sverige.  
 
 
 
 
      forts. 
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Ärendeförteckning vid Karlskrona kommunstyrelses sammanträde den 5 maj 
2015. 
 
§ 124 Informationer och föredragningar. 
§ 125 Kommunala val. 
§ 126 Information om Sverigeförhandlingen. 
§ 127 Granskning av konsultupphandlingar. 
§ 128 Svar på remiss om avtalsförslag om hållplatsutbyggnad och underhåll i 
Blekinge län. 
§ 129 Slutrapport ”förstudie kustnära turistcykelled genom Blekinge”. 
§ 130 Bidrag till skärgårdsutveckling från Skärgårdsmiljonen. 
§ 131 Yttrande över förslag till åtgärdsprogram för havsmiljö.  
§ 132 Yttrande över förvaltningsplan, miljökvalitetsnormer, åtgärdsprogram samt 
miljökonsekvensbeskrivning för Södra Östersjöns vattendistrikt. 
§ 133 Projekterings- och investeringstillstånd ombyggnad Östersjöskolan. 
§ 134 Projekteringstillstånd B- hall Vedebyskolan. 
§ 135 Investeringstillstånd B- hall Vedebyskolan. 
§ 136 Projekterings- och investeringstillståndför ombyggnad och renovering för 
Rödebyskolans kök. 
§ 137 Finansrapport mars 2015. 
§ 138 Uppföljning per den 31 mars 2015 kommunstyrelsen/ 
kommunledningsförvaltningen. 
§ 139 Resurstillskott Socialnämnden.. 
§ 140 Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns samlade 
verksamhet. 
§ 141 Taxor för kultur- och fritidsnämnden 2015. 
§ 142 Antagande av detaljplan för Pottholmen, etapp 1. 
§ 143 Om- och tillbyggnad ishockeyarena Rosenholmsområdet. 
§ 144 Svar på motion Karlskrona en djurvänligare kommun. 
§ 145 Svar på medborgarförslag hur Hattholmen ska utvecklas. 
§ 146 Svar på medborgarförslag om att ta initiativet till att skapa någon vettig 
användbar verksamhet för det gamla fängelset. 
§ 147 Svar på medborgarförslag om bronsgjutna plattor som visar vårt världsarv i 
relief. 
§ 148 Svar på medborgarförslag om att underlätta för ungdomar att delta i 
Karlskronas kulturliv. 
§ 149 Svar på medborgarförslag om att utöka skolskjutsarna från Kyrkskolan och 
Jändelskolan i Jämjö. 
§ 150 Svar på medborgarförslag om att anordna en tillfällig lokalitet och lösning av 
den verksamhet som sker inom Karlskrona varmbadhus. 
§ 151 Svar på medborgarförslag om att man rensar upp den gamla fotbollsplanen i 
Fur. 
§ 152 Anmälningsärenden. 
§ 153 Övrigt. 
§ 154 Investering i Idrottshallen. 
 
___ 
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Plats och tid  Palanderska gården, Sessionssalen  
 Tisdagen den 5 maj 2015, kl. 08.30- 16.15 
  
Sammanträdet ajourneras kl. 12.15- 15.00 
 
Beslutande: Ordförande Patrik Hansson (S) 
 1:e vice ordf.  Magnus Larsson (C) 
 2:e vice ordf. Camilla Brunsberg (M)  
 

Ledamöter  Chatarina Holmberg (S)  
 Jan-Anders Lindfors (S)  
 Elina Gustafsson (S) 
 Rikard Jönsson (S) 
 Carl- Göran Svensson (M)  

Emma Swahn Nilsson (M)  
Christopher Larsson (SD) 
Lotta Antman (SD)  
Börje Dovstad (FP) 

 Tommy Olsson (KD) del av § 124, §§ 125- 154 
 kl.10.30- 16.15 
 Sofia Bothorp (MP)  
 
Tjänstgörande ersättare  Lisbeth Bengtsson (S) 
 Billy Åkerström (KD) del av § 124, kl. 8.30- 10.30 
  
Närvarande ersättare  Lisbeth Bengtsson (S) 
 Markus Degerskär (S) 
 Liten Löfgren (S) 
 Inger Eriksson (S) § 124 kl.9.30- 12.15 
 Lenita Karlsson (S) § 124 kl.9.30- 12.15 
 Peter Glimvall (M) § 124 kl.9.30- 12.15 
 Sophia Ahlin (M) del av § 124, §§ 125- 154 
 kl.10.30- 16.15 
 Anna Ottosson (M) § 124 kl.9.30- 12.15 
 Björn Nurhadi (SD) 
 Maria Persson 
 Anna Ekström (FP)  
 Billy Åkerström (KD) del av § 124, §§ 125- 154 
 kl.10.30- 16.15 
 Åsa Gyberg Karlsson (V)  
 
Närvarande tjänstemän  Kommundirektör Ingrid Augustinsson Swennergren  
 Ekonomichef Per Jonsson 
 HR- chef Anneli Ekström 
 Tf. kommunikationschef Thomas Johansson 
 Utvecklingschef Anette Sturesson 
 Förvaltningschef Carl- Martin Lannér 
 Redovisningschef Bengt Nilsson 
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 Miljöstrateg Kenneth Gyllensting 
 Fastighetschef Anders Kumlin 
 Driftschef Anders Konradsson 
 Controller Nina Larsson 
 Chef strategisk planering, Tore Almlöf 
 Nämndsekreterare Lisbeth Johansson  
 
Övriga Planeringschef Peter Uneklint, Trafikverket 
 Regional samhällsplanerare Malin Dahlberg, 
 Trafikverket 
 
Utses att justera  Chatarina Holmberg (S) 
 
Justeringens plats och tid  Kommunledningsförvaltningen efter  
 överenskommelse   
 
Underskrifter  
 
Sekreterare  ............................................. §§ 124- 154 
 Lisbeth Johansson  
 
Ordförande  ............................................. §§ 124- 154 
 Patrik Hansson  
 
Justerings- ............................................. §§ 124- 154 
Ledamot Chatarina Holmberg  
 
 
 
 
Tillkännagivande av protokollsjustering har den     maj 2015 anslagits på  
kommunens anslagstavla, intygar  
 
………………………………….. 
Lisbeth Johansson  
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§ 124 
Informationer och föredragningar. 
 
1. Yttrande över förslag till åtgärdsprogram för havsmiljö föredras av 
miljöstrateg Kenneth Gyllensting.  
 
2. Yttrande över förvaltningsplan, miljökvalitetsnormer, 
åtgärdsprogram samt miljökonsekvensbeskrivning för Södra 
Östersjöns vattendistrikt föredras av miljöstrateg Kenneth 
Gyllensting. 
 
3. Projekteringstillstånd B- hall Vedebyskolan och 
investeringstillstånd B- hall Vedebyskolan föredras av fastighetschef 
Anders Kumlin.  
 
4. Om- och tillbyggnad ishockeyarena Rosenholmsområdet föredras 
av driftschef Anders Konradsson och förvaltningschef Carl- Martin 
Lannér.  
 
5. Information om Sverigeförhandlingen föredras av Peter Uneklint, 
Trafikverket och chef för strategisk planering, Tore Almlöf. 
 
6. Uppföljning per den 31 mars 2015 för kommunstyrelsen/ 
kommunledningsförvaltningen föredras av kommundirektör Ingrid 
Augustinsson- Swennergren. 
 
7. Investering i idrottshallen föredras av förvaltningschef Ann- Katrin 
Olsson. 
 
8. Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns 
samlade verksamhet föredras av redovisningschef Bengt Nilsson och 
HR- chef Anneli Ekström. 
 

 _____ 
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Samtliga nämnder och styrelser    KS.2014.177.102 
Kommunala val 
Akten      
 
 
 
 
 
 

§ 125 
Kommunala val. 
 
Patrik Hansson (S) föreslår att kommunstyrelsen utser följande till 
och med 31 december 2018 eller  
till dess att nyval sker: 
 
Energikontor Sydost 
Magnus Larsson (C) 
 
Green Charge 
Börje Dovstad (FP) 
 
Kommunstyrelsen beslutar således 
 
1. att utse Magnus Larsson (C) som ledamot i Energikontor Sydost 
 
2. att utse Börje Dovstad (FP) som ledamot i Green Charge 
 
_____ 
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Akten     KN.2015.135.530 
 
 
 
 
 
 

 
§ 126 
Information om Sverigeförhandlingen. 

 
Ärendet föredras av planeringschef Peter Uneklint, Trafikverket, 
regional samhällsplanerare Malin Dahlberg, Trafikverket, och chef för 
strategisk planering Tore Almlöf. 
 
Information lämnas om följande: 
 

 Förhandlingen bedöms innebära, 

 Uppdraget, 

 Utmaningar, 

 Tidplan, 

 Ansvarsförhållanden/ samspel, 

 Nuläget, 

 Åtgärdsstudier, 

 Förstudie med landskapsanalys, 

 Landskapsanalysens avgränsningar, 

 Åtgärdsstudier- kompletterande studie, 

 Uppdrag: Potentialer till samhällsutveckling, 

 Modeller som används,  

 Regionalekonomiska analyser, 

 Regionalekonomiska samhällspotentialer, 

 Uppdrag: Hur ska kommun och län/ Region tillämpa analyserna, 

 Uppdrag: Planera på flera nivåer samtidigt. 
 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att ta informationen till dagens protokoll. 
 
_____ 
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Revisionen     KS.2014.28.007 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 127 
Granskning av konsultupphandlingar. 
 
Revisionsrapporten belyser att Kommunen, enligt verksamhetsmål, 
policy och riktlinjer, ska ställa omfattande krav vid upphandling. Av 
granskningen framgår att kraven generellt inte är tillräckligt 
inarbetade i upphandlingsprocessen idag och att variationerna 
mellan förvaltningarna är stora. Det är viktigt att säkerställa att 
kommunens krav beaktas och att kommunen agerar konsekvent (ett 
"ansikte utåt") och för det krävs ett utökat samarbete och ett mer 
sammanhållet agerande. För genomförandet av detta är det 
angeläget att kontaktytorna mellan förvaltningarna och 
Upphandlingsavdelningen blir enklare och tydligare. Att bilda ett 
inköpsråd med representanter från Upphandlingsavdelningen och 
samtliga förvaltningar bör övervägas. 
 
Idag fins inte förutsättningar för att överblicka omfattningen av 
direktupphandlingar och att genomföra en effektiv kontroll av att 
direktupphandlingsgränsen efterlevs, detta synes oacceptabelt. För 
att minska risken att direktupphandlingsgränsen överskrids krävs 
bättre systemstöd. Genom att införa de planerade systemen för e-
handel och direktupphandling skapas bättre kontroll- och 
uppföljningsmöjligheter. 
 
Ett viktigt skäl att införa e-handelssystem är att minska risken för 
otillåtna upphandlingar. Minst lika viktigt är att ett e-handelssystem 
bör kunna ge kostnadsbesparingar genom bättre styrning, analyser 
och uppföljningar av upphandlingar. Med ett e-handelssystem kan 
upphandlingsbeteenden analyseras och behörigheter att genomföra 
upphandlingar styras bättre. Med bättre sådan kunskap kan också 
utbildning och information mer direkt anpassas till olika grupper. 
 
Vägen till rättssäkrare och kostnadseffektivare upphandlingar går 
genom utveckling och implementering av tekniska systemlösningar 
och organisatoriska anpassningar. Inför implementering av 
systemlösningarna förutsätts samtliga förvaltningar ha tagit ställning 
tillämplig upphandlingsorganisation, exempelvis vilka som bör ha 
behörighet att genomföra upphandlingar. 
     forts. 
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§ 127 forts. 
Granskning av konsultupphandlingar. 
 
I övrigt rekommenderar EY att följande utvecklas: 
 
• Upphandlingsavdelningen bör anlitas i större utsträckning får 
kvalitetssäkring av att kommunens krav beaktas 
 
• Upphandlingsavdelningen bör genomfåra de upphandlingar som 
inte är verksamhetsspecifika om inte särskilda skäl talar mot det 
 
• Kontaktvägarna mellan Upphandlingsavdelningen och 
förvaltningarna bör göras enklare och tydligare genom att 
kontaktpersoner utses 
 
• Gör ansvaret får löpande kontroll av leverantörer tydligare 
 
• Åtminstone de förvaltningar/avdelningar som gör upphandlingar 
utan hjälp från Upphandlingsavdelningen bör ta fram egna riktlinjer 
får hur upphandlingarna praktiskt ska genomföras. 
 
• Slutsatsen av EY granskning är att det viktigaste 
utvecklingsområdet inom upphandlingsområdet är att införa e-
handelssystem. För att kommunen ska kunna tillgodogöra sig de 
nyttor som ett e- handelssystem kan ge är det viktigt att innan 
införandet genomfåra översyn och fårändringar av roller, ansvar och 
rutiner. 
 
Följande åtgärder har upphandlingsavdelningen arbetat fram för att 
säkerställa Karlskrona kommuns krav i upphandlingsprocessen. 
Åtgärderna har förankrats i kommunens tjänstemannaledningsgrupp 
och beslut fattats om nya riktlinjer för direktupphandling. 
Upphandlingschefen ansvarar för att årgärder vidtas i enlighet med 
beslut. 
Åtgärderna ska vara genomförda våren - sommaren 2015 
 
- Ett Upphandlingsråd kommer att bildas med representanter från 
samtliga förvaltningar. Förvaltningscheferna utser en ansvarig 
upphandlare, som ska ingå i rådet. 
Upphandlingschef ansvarar för upphandlingsrådet, kallar till möten 
och ansvarar för information och fortbildning.  
 
- Införande av elektroniskt annonsverktyg för direktupphandlingar 
med återspegling på kommunens hemsida pågår 
 
     
     forts. 
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§ 127 forts. 
Granskning av konsultupphandlingar. 
 
- Respektive förvaltning utser de personer som får behörighet att 
annonsera direktupphandlingar över ett halvt basbelopp i det 
elektroniska annonsverktyget. 
 
- Alla direktupphandlingar med ett värde över ett halvt basbelopp 
ska annonseras 
i verktyget, undantag ska beviljas av förvaltningens utsedde 
huvudansvarig 
 
- Samtliga direktupphandlingar som annonseras diarieförs enligt 
Inköp och upphandlingspolicyns riktlinjer antagna för Karlskrona 
kommunkoncern  
 
- Respektive förvaltningschef förankrar i sin organisation att 
direktupphandlingar över ett halvt basbelopp endast får genomföras 
av de personer som givits behörighet 
 
- Med Upphandlingsavdelningen vidtagna åtgärder säkerställs 
rekommendationerna från E Y  
 
- Med E-handelssystem avses Inköpssystem för beställaren. Att 
elektroniskt göra beställningar utifrån kommunens avtal kopplat till e 
faktura. Arbetet pågår i förvaltningen och avsikten är att i steg ett 
starta med kostorganisationens beställningar av livsmedel. 
 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
att  överlämna ovanstående svar till revisionen. 
 
_____ 
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Region Blekinge    KS.2013.271.531 
Handläggare 
Akten 
 
 
 
 
 
 § 128 
 Svar på remiss om avtalsförslag för hållplatsutbyggnad och 
 underhåll i Blekinge län. 
 

Kommunstyrelsen har tidigare, efter remiss till dåvarande Tekniska 
nämnden, yttrat sig över ett förslag från Region Blekinge daterat 
2013-05-27. 
 
Den 5 november beslutade kommunstyrelsen 
att inte tillstyrka föreliggande förslag till avtal för hållplatsutbyggnad 
och underhåll, samt 
 
att föreslå Region Blekinge att förslaget om arbetas så att 
kommunen ej är ansvarig för framdragning av el, papperskorgar, 
cykelställ samt kostnader för elabonnemang. 
 
Efter ovanstående remiss har kommunerna i Blekinge erhållit ett nytt 
förslag från Region Blekinge daterat 2014-11-10. 
 
Från Region Blekinges sida har man justerat avtalsförslaget på en 
punkt, nämligen att Region Blekinge bekostar el med eventuella 
abonnemang till resenärsrelaterad teknisk utrustning. 
 
Det nya förslaget har varit utsänt på remiss till Drift- och 
servicenämnden. Drift- och servicenämnden beslutade 2015-02-24 
att hemställa hos kommunstyrelsen 
 
att inte tillstyrka föreliggande förslag till avtal för hållplatsutbyggnad 
och underhåll, samt 
 
att föreslå Region Blekinge att förslaget omarbetas så att kommunen 
ej är ansvarig för framdragning av el, papperskorgar och cykelställ. 
 
Efter vidare diskussion med Drift- och serviceförvaltningen har vissa 
förtydliganden framkommit. 
 
När det gäller framdragning och anslutning av el är detta inget som 
kommunen utför.  
 
     forts. 
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 § 128 forts. 
 Svar på remiss om avtalsförslag för hållplatsutbyggnad och 
 underhåll i Blekinge län. 
 

Det är nätägaren i det aktuella området som är utförare och det bör 
därför ligga på Region Blekinge att bekosta detta.  
Däremot bör kostnaden för elförbrukningen till hållplatser, terminaler 
och bryggor gå på allmän belysning och således inte belasta Region 
Blekinge. Detta gäller dock inte resenärsrelaterad teknisk utrustning 
där särskilt abonnemang krävs. 
 
Vad avser inköp, uppsättning och tömning av papperskorgar på 
större hållplatser bör det kopplas ihop med övrig skötsel och 
renhållning av väderskydd etc. som Region Blekinge ansvarar för. 
 
Uppsättning av cykelställ bör kommunen ta ansvar för då det är en 
viktig del i kommunens cykelstrategi, nämligen att kombinera cykel 
och kollektivtrafik. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
1. att ansvaret för framdragning och anslutning av el ligger på 
Region Blekinge 
 
2. att inköp, uppsättning och tömning av papperskorgar på större 
hållplatser kopplas ihop med övrig skötsel och renhållning av 
väderskydd etc. som Region Blekinge ansvarar för 
 
3. att i övrigt tillstyrka föreliggande avtalsförslag. 
 
_____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS.2013.535.014 
Drift- och serviceförvaltningen 
Region Blekinge 
Akten 
 
 

 

 
§ 129 
Slutrapport ”Förstudie kustnära turismcykelled genom 
Blekinge. 
 
Den 28 januari 2014 beslutade kommunstyrelsen tillstyrka en motion 
om ”Kustnära cykelled genom Blekinge”. Motionen var väckt i Region 
Blekinge.  
 
Vid Regionstyrelsens möte den 12 mars 2014  bifölls motionen om 
att göra en förstudie för att bygga en kustnära cykelled genom 
Blekinge. Förstudien på 300 000 kr har nu genomförts med stöd av 
regionala tillväxtmedel och med Karlskrona, Ronneby och 
Karlshamns kommuner som medfinansiärer med 50 000 kr vardera. 
 
Förstudien har tagits fram av en arbetsgrupp under ledning av 
Region Blekinge och med övrig representation från Karlshamns, 
Ronneby och Karlskrona kommuner samt Trafikverket Region Syd. I 
arbetsgruppen har från Karlskrona kommuns sida ingått Ida Löndahl 
och Lars Olofsson, Tekniska förvaltningen/Drift- och 
serviceförvaltningen samt Tore Almlöf, 
Kommunledningsförvaltningen.  
 
Slutsatsen i förstudien är att det är fullt möjligt att skapa en nationell 
cykelled med mycket hög attraktionskraft i en kustnära sträckning. Ett 
förslag till led på drygt 20 mil redovisas som anknyter till Sydostleden 
och slutar i Bröms på gränsen mot Kalmar län. 90 olika delsträckor 
ger en bild över vad som behöver åtgärdas för att få nationell status.  
 
Studien visar att ca 70-100 mkr behöver investeras, vilket är i nivå 
med övriga nationella cykelleder som planeras. Nyttan av 
investeringen ger avkastning i landsbygds- och näringslivsutveckling, 
vilken bedöms öka besöksnäringens omsättning årligen i länet med 
50 mkr. 
 
För att komma vidare behöver delsträckorna studeras djupare med 
avseende på åtgärder kopplat till kostnader och faktiska 
omständigheter som väghållaransvar etc. En sådan förprojektering 
kan användas i kommunernas fysiska planering och för att söka 
finansiering för att bygga ut leden när möjligheter uppstår.  
     forts. 
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§ 129 forts. 
Slutrapport ”Förstudie kustnära turismcykelled genom 
Blekinge. 
 
En förprojektering beräknas kosta 600 000 kr och kan möjliggöras 
genom t ex finansiering via EU-program, landsbygdsprogram eller 
regionala tillväxtmedel, vilket kan förutsätta medfinansiering från 
berörda kommuner och länsstyrelsen. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
att kommunledningsförvaltningen i samverkan med drift- och 
serviceförvaltningen får i uppdrag att tillsammans med Region 
Blekinge, övriga berörda kommuner och länsstyrelsen undersöka 
möjligheten att söka projektmedel med syfte att genomföra en 
förprojektering för en nationell kustnära turismcykelled genom 
Blekinge. 
 
_____ 
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Näringslivsutvecklingsavdelningen    KS.2014.521.018 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 
 
 
 
 

§ 130 
Bidrag till skärgårdsutveckling från Skärgårdsmiljonen. 
 
I kommunens budget för 2015 finns en miljon kronor anslaget för 

skärgårdsutveckling genom den så kallade Skärgårdsmiljonen. Syftet 

är att dessa medel ska användas för att göra skärgården än mer 

attraktiv och tillgänglig. Skärgården ska marknadsföras så att fler 

väljer att besöka, bosätta sig i och uppleva Karlskrona. Projekten kan 

omfatta förbättrade kommunikationer, åtgärder i hamnar, toaletter, 

avfallshantering, röjning på öarna mm. 

 

En arbetsgrupp för hantering av ansökningar till Skärgårdsmiljonen 

arbetar under ledning av Magnus Larsson och Börje Dovstad 

tillsammans med tjänstemän från Utveckling i Karlskrona  

AB, drift- och serviceförvaltningen, miljö- och 

samhällsbyggnadsförvaltningen och kommunledningsförvaltningen. 

 

Inför 2015 har totalt 29 st ansökningar inkommit. Kommunstyrelsen 

beslöt den 3 mars 2015 att bevilja bidrag med 250.000 kr och den 31 

mars att bevilja ytterligare 134.700 kr, dvs totalt  

384.700 kr. 

 

Arbetsgruppen för skärgårdsmiljonen föreslår att följande 5 

ansökningar beviljas: 

 

1. Båtturer till Utklippan, 35 000 kronor 

Kommunens näringlivsenhet har ursprungligen begärt 100.000 kr för 

reguljära båtturer till Utklippan. Utklippan besöks årligen av c:a 1.400 

fritidsbåtar på kurs norr-och söderut och avfallshanteringen harlänge 

varit ett problem. Under 2015 kommer det inte vara någon  

servering på ön men båtgästernas avfall är fortfarande ett problem.        

Avfallshanteringen kostar 70.000 kr/år och kostnaden föreslås  

samfinansieras mellan kommunen och Statens fastighetsverk som 

äger ön. 

     forts. 
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§ 130 forts. 
Bidrag till skärgårdsutveckling från Skärgårdsmiljonen. 
 

2. Parkering till Stenhuggeriet Tjurkö, 20 000 kronor 

Sverker Lindeberg, fastighetsägare på Tjurkö, har bl a föreslagit  

att parkeringen vid Tjurkö Stenbrott ställs i ordning och görs 

säkrare. Idag risker man att skrapa i bilens underrede.   

 

3. Transportkostnader till Utlängan, 35 000 kronor 

Utlängan Stenshamns intresseförening har begärt bidrag för 

transportkostnader vid sommar- och vinterevenemang. Under 

2015 planerar man visafton, berättarkvällar, konstutställning och 

Operapelago. Man planerar också för en julmarknad.  

Föreningen har för verksamheten beviljats 20.000 kr från Öppna 

sinnet för verksamheten. Nu föreslås ett bidrag för transporter som 

föreningen också uppmanas att söka långsiktiga lösningar för. 

 

4. Utökning Kulturrundan på Aspö, 40 000 kronor 

Kulturforum Aspö har bl a begärt 60.000 kr i bidrag för att utveckla  

Aspös Kulturrunda med musikevenemang, öka tillgängligheten med 

båtar och biltransporter, bjuda in gästutställare och marknadsföring.  

Samråd om bidraget har skett med kultur-och fritidsförvaltningen. 

 

5. Vindskydd Uttorp Sturkö, 39.000 kr  

Sturkö samhällsförening har begärt bidrag för att uppföra ett  

vindskydd vid Uttorp på södra Sturkö vid vandringslederna. 

Föreningen kommer att svara skötsel av vindskyddet. 

 
Om ovanstående bidrag beviljas har totalt 553.700 kr ianspråktagits 
av skärgårdsmiljonen under 2015, dvs 446.300 kr återstår. 
Arbetsgruppen återkommer till kommunstyrelsen med  
förslag till ytterligare projekt med finansiering från skärgårdsmiljonen. 
 

Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 

kommunstyrelsen 

 

att kostnaderna om sammanlagt 169.000 kr för de fem projekten ska 

täckas med delar av de för år 2015 särskilt avsatta medlen för 

skärgårdsutveckling (den s.k. skärgårdsmiljonen). 

 
 _____ 
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Havs- och vattenmyndigheten   KS.2015.83.430 
Handläggare 
Akten 
 
 
 
 
 
 § 131 
 Yttrande över förslag till åtgärdsprogram för havsmiljö. 
 

Förslaget är det svenska genomförandet av EU:s havsmiljödirektiv, 
och ska ange vilka åtgärder som behövs för att 
miljökvalitetsnormerna för havet ska kunna följas så att god havsmiljö 
på sikt kan uppnås. Det innehåller 33 åtgärder inom områdena 
främmande arter, fiskar och skaldjur som påverkas av fiske, 
övergödning, bestående förändringar av hydrografiska villkor, farliga 
ämnen, marint avfall, biologisk mångfald, marina skyddade områden 
samt restaurering. 
 
Av de 33 åtgärderna är endast en riktad direkt till kommunerna. Den 
handlar om att kommunen ska belysa i avfallsplanen hur man ska 
hindra marint skräp från landbaserade källor. Andra som berör 
kommunens arbete handlar om rapporteringsskyldighet när man 
arbetar med åtgärder i havsmiljön samt utredning av ytterligare 
fredningsområden i kustområdena och inrättande av sådana 
områden. 
 
Åtgärdsprogrammet överlappar till viss del ett annat föreslaget 
program, nämligen det från Vattenmyndigheten Södra Östersjön 
gällande EU:s vattendirektiv (mer landbaserade verksamheter). Båda 
åtgärdsprogrammen är synkade så långt möjligt för att undvika 
dubbelarbete. 
 
Åtgärdsprogrammet ska precis som för vattendirektivet revideras i 6-
årscykler, och det här löper till 2021. 
 
Karlskrona är en kustkommun och havsmiljöarbetet är prioriterat. 
Kommunen är en av huvudmännen i Biosfärområde Blekinge 
Arkipelag som bland annat arbetar för att uppfylla miljömålet ”Hav i 
balans samt levande kust och skärgård”.  
 
Det övergripande intrycket av åtgärdsprogrammet är att det är 
balanserat och hanterar många viktiga frågor för att uppfylla målet 
om god havsmiljö till 2020. Eftersom många av miljöproblemen är av 
långsiktig natur är det väl tveksamt om målet hinner uppnås, men det 
är en bra målsättning.  
     forts. 
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 § 131 forts. 
 Yttrande över förslag till åtgärdsprogram för havsmiljö. 

 
Här följer specifika kommentarer till de åtgärdsförslag som särskilt 
berör kommunens arbete: 
 
Kommunerna 1: 
Karlskrona kommun har precis påbörjat arbetet med att revidera den 
kommunala avfallsplanen, och med tanke på det ökande problemet 
med framför allt plastavfall i havet är det en rimlig åtgärd att belysa 
hur avfallshaneringen kan bidra till att minska uppkomsten av marint 
skräp samt sätta upp målsättningar för ett sådant arbete. Det 
kommer att ingå i den kommande planen. 
 
Myndigheter och kommuner 1: 
Att få in rapporter om vilka åtgärder som genomförs i havsmiljön och 
hur de påverkar miljökvalitetsnormerna är nödvändigt för att kunna 
följa upp och revidera åtgärdsprogrammet, så även det är en rimlig 
åtgärd. 
 
Havs- och vattenmyndigheten 7: 
Åtgärden anger att länsstyrelserna ska lämna underlag som pekar ut 
viktiga lek-, uppväxt- och vandringsområden för nyckelarter av 
kustfisk där det lämpar sig att införa fredningsområden. Naturligtvis 
är det viktigt att dessa områden får ett skydd för att säkra framtida 
bestånd, men det finns även frivilligt arbete - för Karlskronas del till 
exempel inom Biosfärområde Blekinge Arkipelag - som arbetar åt 
samma håll. Energin och entusiasmen i sådana frivilliga arbeten 
måste också beaktas innan formella skydd beslutas så att inte 
åtgärden försvårar pågående arbete genom att skapa onödiga 
motsättningar.   
 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
att anta yttrandet som sitt eget och sända det till Havs- och 
vattenmyndigheten som svar på remissen 

 
 ____ 
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Vattenmyndigheten södra Östersjön   KS.2014.56.430 
Handläggare 
Akten 
 
 
 
 
 

§ 132 
Yttrande över förvaltningsplan, miljökvalitetsnormer, 
åtgärdsprogram samt miljökonsekvensbeskrivning för södra 
Östersjöns vattendistrikt. 
 
Remissen avser andra sexårscykeln för EU:s vattendirektiv. 
Karlskrona har varit representerat i den referensgrupp av kommuner 
som diskuterat åtgärdsprogrammet under utarbetandet, särskilt de 9 
punkter där kommunerna pekas ut som huvudansvariga. Remissen 
är bred och många organisationer finns på sändlistan. 
 
Åtgärdsprogrammet och förvaltningsplanen överlappar till viss del 
det åtgärdsprogram om ”God havsmiljö 2020” som Havs- och 
vattenmyndigheten har ute på remiss under samma period, men 
programmen är synkroniserade för att undvika dubbelarbete. 
 
Inför förra cykeln, 2009, lämnade Karlskrona kommun också ett 
yttrande som vi hänvisar till i delar av det här yttrandet. 
 
Samråd inför remissyttrandet har skett med Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen. Drift- och servicenämnden har 
lämnat ett separat yttrande avseende de åtgärdsförslag som berör 
deras ansvarsområde. 
 
Karlskronas grundinställning är att ramdirektivet för vatten är ett 
viktigt steg framåt för att uppnå god vattenstatus inom Europeiska 
Unionen. Karlskrona håller med om första motivationsmeningen i 
direktivet att ” Vatten är ingen vara vilken som helst utan ett arv som 
måste skyddas, försvaras och behandlas som ett sådant”.  
 
Synpunkterna nedan tar inte upp de svar som Drift- och 
servicenämnden redan lämnat: 
 
Förvaltningsplanen för Södra Östersjöns vattendistrikt 
Generellt så saknas fortfarande mycket data för att klassningar av 
miljötillståndet ska bli tillförlitliga, även om en del data tillkommit 
under perioden. Förvaltningsplanen baseras därför fortfarande 
mycket på gissningar vilket inte känns tillfredsställande. VISS känns 
också svårtillgänglig för kommunen att använda i det dagliga 
arbetet, och kommer sällan till användning.        forts. 
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§ 132 forts. 
Yttrande över förvaltningsplan, miljökvalitetsnormer, 
åtgärdsprogram samt miljökonsekvensbeskrivning för södra 
Östersjöns vattendistrikt. 
 
Åtgärdsprogram för Södra Östersjöns vattendistrikt, kommentarer till 
kommunernas åtaganden 
Precis som förra åtgärdsprogrammet kommer det att behövas en 
starkt utvidgad myndighetsutövning från kommunens sida, särskilt 
för åtgärd 1 och 2. Frågan kvarstår om det är tänkt att den utökade 
myndighetsutövningen ska finansieras enligt principen om 
”förorenaren betalar”. I så fall bör det finnas ett underlag för hur 
dessa kostnader ska beräknas. Det kommer också att behövas 
mycket praktisk vägledning från statliga myndigheter. Det skulle 
också underlätta om branschorganisationerna tog fram 
vägledningar för sina medlemmar kring vad som gäller för att beakta 
miljökvalitetsnormerna. 
 
Åtgärd 3 om att ställa krav på hög skyddsnivå för vissa enskilda 
avlopp arbetar vi redan efter. 
 
Åtgärd 4 har besvarats av Drift- och servicenämnden. 
 
Åtgärd 5 som rör att utveckla innovativa sätt att minska 
närsaltbelastningen ligger mycket på forskningsstadiet. Därför är det 
svårt kommentera och att redan nu peka på vad som kommer att 
göras. 
 
Åtgärd 6 har besvarats av Drift- och servicenämnden. 
 
Åtgärd 7 som handlar om att utveckla kommunens arbete med PBL 
så att miljökvalitetsnormerna följs känns svårhanterlig. I vårt förra 
remissvar hade vi ett långt resonemang kring miljökvalitetsnormerna 
och risken för kommunens planmonopol vid en strikt tillämpning. 
Det är fortfarande oklart vad som gäller. Det är komplicerat att 
bedöma hur planer och bygglov påverkar miljökvalitetsnormerna för 
vatten och mycket vägledning och riktlinjer behövs här om åtgärden 
ska få någon betydelse.  
 
Åtgärd 8 om att utveckla vatten- och avloppsvattenplaner har 
kommunen redan genomfört. 
 
Åtgärd 9 är väldigt specifik och det känns lite omotiverat att lyfta upp 
just problemet kring vägtrummor som vandringshinder till en åtgärd 
enligt programmet. Det är fortfarande många andra vandringshinder 
som inte är åtgärdade än och ett större grepp behöver tas. 
 
     forts. 
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§ 132 
Yttrande överförvaltningsplan, miljökvalitetsnormer, 
åtgärdsprogram samt miljökonsekvensbeskrivning för södra 
Östersjöns vattendistrikt. 
 
Miljökvalitetsnormer för Södra Östersjöns vattendistrikt 
Se resonemanget för åtgärd 7 ovan. 
 
Miljökonsekvensbeskrivning och samhällsekonomisk 
konsekvensanalys för Södra Östersjöns vattendistrikt 
Karlskrona kommun har inga synpunkter på dessa. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
att anta yttrandet som sitt eget och sända det till Vattenmyndigheten 
Södra Östersjön som svar på remissen. 
 
_____ 
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Ekonomiavdelningen    KS.2015.262.291 
Drift- och servicenämnden 
Kunskapsnämnden 
Akten 
 
 
 
 

§ 133 
Projekterings- och investeringstillstånd ombyggnad 
Östersjöskolan. 
 
Lokalerna vid Östersjöskolan inrymmande restaurang- och 
livsmedelsprogrammets inriktning för ”bageri och konditori” är i 
mycket stort behov av renovering. Lokalernas dåliga skick medför 
bl.a. att det finns risk för att potentiella framtida elever söker 
motsvarande utbildning på annat håll i stället. I den fastställda 
investeringsbudgeten för år 2015 har därför avsatts 3,0 miljoner 
kronor för den angelägna ombyggnationen av dessa 
undervisningslokaler. 
  
Företrädare för kunskapsförvaltningen och fastighetsavdelningen har 
nu tagit fram en åtgärdsplan för att eliminera de aktuella bristerna. 
Denna plan innehåller då även rena underhållsinsatser, som ska 
täckas av andra medel än de ovan nämnda 3,0 mnkr. Enligt gjord 
tidplan kan ombyggnationen i bästa fall vara färdig redan tills 
höstterminsstarten 2015. Kunskapsnämndens tillkommande 
hyreskostnader till följd av denna investering beräknas till 225 000 kr 
per helår. 
 
Kommunledningsförvaltningen (KLF) ser positivt på denna 
investering, eftersom den redan är upptagen i fastställd 
investeringsbudget och till just begärda 3,0 mnkr. KLF kan också 
förstå att investeringen behöver genomföras snarast och skyndsamt, 
så att åtgärderna kan vara avslutade om möjligt redan till 
höstterminsstarten. De tillkommande hyreskostnaderna (ca 100 tkr år 
2015) bör däremot kunna inrymmas inom kunskapsnämndens redan 
tilldelade budgetramar för år 2015 och framöver. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
1. att bevilja ett omedelbart projekterings- och investeringstillstånd 
för ombyggnad av Östersjöskolans lokaler för restaurang- och 
livsmedelsprogrammet, plan två 
 
     forts. 
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§ 133 forts. 
Projekterings- och investeringstillstånd ombyggnad 
Östersjöskolan. 
 
2. att investeringsutgiften om 3,0 miljoner kronor ska täckas av 
kunskapsnämndens investeringsram år 2015 för 
fastighetsverksamhet 
 
3. att till följd av projektet tillkommande hyreskostnader om 225 000 
kronor (helår) ska rymmas inom kunskapsnämndens redan tilldelade 
budgetramar för år 2015 och framöver. 
 
_____ 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

5 maj 2015          23 
 
 
Drift- och serviceförvaltningen   KS.2015.80.291 
Kunskapsförvaltningen 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 
 
 
 

§ 134 
Projekteringstillstånd B- hall Vedebyskolan. 
 
Vid sitt sammanträde i januari 2015 beslöt drift- och servicenämnden 
att ansöka om ett projekteringstillstånd för byggnation av en 
kompletterande idrottshall vid Lyckeby Kunskapscenter (f.d. 
Vedebyskolan).  
Med hänsyn till ärendets akuta karaktär återkommer nämnden redan 
nu med även en ansökan om investeringstillstånd för detta projekt. 
Får ärendet en skyndsam behandling gör nämnden samtidigt  
bedömningen att den nya hallen i bästa fall kan tas i drift efter 
sportlovet i februari 2016. 
 
Eftersom gällande investeringsbudget-/plan redan innehåller medel 
(8,0 mnkr) för att genomföra denna investering under innevarande år, 
ställer sig kommunledningsförvaltningen positiv till nämndens 
framställan. Den tillkommande årshyran om ca 600 tkr kommer helt 
att belasta kunskapsnämnden, då hallen är tänkt att endast 
användas för grundskolans idrottsundervisning och inte för att lösa 
föreningslivets behov. Finansieringen av denna merkostnad bör 
slutgiltigt prövas av den kommande budgetberedningen för åren 
2016 – 2018 men förutsätts initialt att kunna rymmas inom 
kunskapsnämndens redan tilldelade budgetramar för år 2016 och 
framöver. 
 
Yrkanden 
 
Börje Dovstad (FP) yrkar att ärendet återremitteras för vidare 
beredning.  
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar att ärendet 
avgörs idag och att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bevilja ett omedelbart investeringstillstånd för byggnation av en ny 
fullmåttshall vid Lyckeby Kunskapscenter (Vedebyhallen), att 
finansiera investeringen genom ökad nyupplåning med 12 mnkr inom 
kommunens totala låneram, att i budget 2015 anslå 12 mnkr för 
investeringen till kultur- och fritidsnämnden   
     forts. 

 

 

perwimmerman
Markering
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§ 134 forts. 
Projekteringstillstånd B- hall Vedebyskolan. 
 
att finansieringen av projektets från år 2016 tillkommande drift- och 

hyreskostnader ska hänskjutas till budgetberedningen 2016-2018 för 

slutlig prövning, att uppdra åt drift- och servicenämnden att verkställa 

projektet, samt att kommunstyrelsen beslutar att investeringsutgiften 

om 8 mkr ska täckas av från år 2014 till 2015 överförda 

investeringsmedel inom kunskapsnämndens tillgängliga 

investeringsram för fastighetsverksamhet.  

 

Sofia Bothorp (MP) yrkar bifall till Börje Dovstads återremissyrkande. 

 

Proposition och beslut 

 

Ordförande ställer proposition på om ärendet ska återremitteras eller 

avgöras i dag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet 

ska återremitteras. 

 

Reservationer 

 

Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson (M), Emma Swahn- 

Nilsson (M) och Tommy Olsson (KD) reserverar sig till förmån för 

eget yrkande. 

 

Kommunstyrelsen beslutar således 

 

att återremittera ärendet. 

 

_____ 
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Drift- och servicenämnden   KS.2015.80.291 
Kunskapsnämnden 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 

 

 

 

§ 135 

Investeringstillstånd B- hall Vedebyskolan 

 

Vid sitt sammanträde i januari 2015 beslöt drift- och servicenämnden 
att ansöka om ett projekteringstillstånd för byggnation av en 
kompletterande idrottshall vid Lyckeby Kunskapscenter (f.d. 
Vedebyskolan).  
Med hänsyn till ärendets akuta karaktär återkommer nämnden redan 
nu med även en ansökan om investeringstillstånd för detta projekt. 
Får ärendet en skyndsam behandling gör nämnden samtidigt  
bedömningen att den nya hallen i bästa fall kan tas i drift efter 
sportlovet i februari 2016. 
 
Eftersom gällande investeringsbudget-/plan redan innehåller medel 
(8,0 mnkr) för att genomföra denna investering under innevarande år, 
ställer sig kommunledningsförvaltningen positiv till nämndens 
framställan. Den tillkommande årshyran om ca 600 tkr kommer helt 
att belasta kunskapsnämnden, då hallen är tänkt att endast 
användas för grundskolans idrottsundervisning och inte för att lösa 
föreningslivets behov. Finansieringen av denna merkostnad bör 
slutgiltigt prövas av den kommande budgetberedningen för åren 
2016 – 2018 men förutsätts initialt att kunna rymmas inom 
kunskapsnämndens redan tilldelade budgetramar för år 2016 och 
framöver. 
 
Yrkanden 
 
Börje Dovstad (FP) yrkar att ärendet återremitteras för vidare 
beredning.  
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar att ärendet 
avgörs idag och att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bevilja ett omedelbart investeringstillstånd för byggnation av en ny 
fullmåttshall vid Lyckeby Kunskapscenter (Vedebyhallen), att 
finansiera investeringen genom ökad nyupplåning med 12 mnkr inom 
kommunens totala låneram, att i budget 2015 anslå 12 mnkr för 
investeringen till kultur- och fritidsnämnden   
      

     forts. 
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§ 134 forts. 
Projekteringstillstånd B- hall Vedebyskolan. 
 
att finansieringen av projektets från år 2016 tillkommande drift- och 

hyreskostnader ska hänskjutas till budgetberedningen 2016-2018 för 

slutlig prövning, att uppdra åt drift- och servicenämnden att verkställa 

projektet, samt att kommunstyrelsen beslutar att investeringsutgiften 

om 8 mkr ska täckas av från år 2014 till 2015 överförda 

investeringsmedel inom kunskapsnämndens tillgängliga 

investeringsram för fastighetsverksamhet.  

 

Christopher Larsson (SD) yrkar att nya hallen som ska byggas i 

Vedeby är en fullstor hall enligt alternativ 2 som presenterats i 

handlingarna, att kommunstyrelsen beviljar investeringstillstånd 

förutsatt att kommunfullmäktige tar beslut om en ökad nyupplåning 

om 12 mkr och att investeringsutgiften om 8 mkr täcks av 

kunskapsförvaltningen. 

 

Sofia Bothorp (MP) yrkar bifall till Börje Dovstads återremissyrkande. 

 

Proposition och beslut 

 

Ordförande ställer proposition på om ärendet ska återremitteras eller 

avgöras i dag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet 

ska återremitteras. 

 

Reservationer 

 

Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson (M), Emma Swahn- 

Nilsson (M),Tommy Olsson (KD), Christopher Larsson (SD) och Lotta 

Antman (SD) reserverar sig till förmån för eget yrkanden. 

 

Kommunstyrelsen beslutar således 

 

att återremittera ärendet 

 

_____ 
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Drift- och sevicenämnden   KS.2015.152.291 

Ekonomiavdelningen 

Akten 

 

 

 

 

 

§ 136 

Projekterings- och investeringstillstånd för ombyggnad och 

renovering av Rödebyskolans kök. 

 

Drift- och servicenämnden beslöt vid sitt sammanträde i februari 
månad 2015, § 30, att ansöka om projekterings- och 
investeringstillstånd för upprustning av köket vid Rödebyskolan. 
Investeringsutgiften beräknas till max. 4,3 miljoner kronor och för att 
finansiera denna begär nämnden samtidigt en motsvarande utökning 
av den tilldelade investeringsramen. 
 
Utifrån gällande livsmedels- och arbetsmiljölagar måste åtgärder 
snarast vidtas för att säkerställa en fortsatt produktion i köket. Görs 
inte detta finns stor risk för att köket kommer att stängas med 
hänvisning till bristfällig arbetsmiljö. En mycket begränsad del av 
nödvändiga åtgärder beräknas kunna utföras med tillgängliga 
underhållsmedel. 
 
Enligt kommunledningsförvaltningens (KLF) bedömning borde detta 
enligt drift- och servicenämnden akuta och angelägna projekt varit 
med redan vid prövningen och prioriteringen av investeringsbudget-
/plan för åren 2015 – 2019. Enligt KLF är det samtidigt inte rimligt att 
utöka de fastställda investeringsramarna för år 2015 med hänsyn till 
kommunens fastställda finansiella målsättningar. Förvaltningen 
ställer sig också negativ till att låta projektet finansieras ur 
kommunstyrelsens särskilda investeringsreserv. Denna reserv är 
nämligen redan nu i mars månad kraftigt reducerad och kvarvarande 
medel ska även räcka till nya eller fördyrade projekt under årets 
resterande nio månader. 
 

     forts. 
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§ 136 forts. 

Projekterings- och investeringstillstånd för ombyggnad och 

renovering av Rödebyskolans kök. 

 

Enligt en förnyad bedömning av drift- och serviceförvaltningen bör de 

mest akuta åtgärderna kunna vidtas genom nyttjande av tillgängliga 

underhållsmedel samtidigt som resterande åtgärder senareläggs till 

år 2016. Med en sådan hantering finns dock fortfarande en viss risk 

för att det senare under året kommer ett föreläggande (från miljö- och 

samhällsbyggnadsförvaltningen) om en stängning av köket. Skulle 

detta bli aktuellt anser KLF att en omprioritering måste ske inom drift- 

och servicenämndens totala investeringsramar för år 2015, så att 

detta projekt prioriteras på bekostnad av annat. Utifrån den beskrivna 

situationen vid Rödebyskolans kök ser KLF det också som angeläget 

att drift- och servicenämnden inför kommande investeringsplanering 

för åren 2016-2020 ser över standarden och behoven även vid övriga 

större tillagningskök i kommunen. 

 

Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 

kommunstyrelsen 

 

1. att tillstyrka drift- och servicenämndens framställan om 

projekteringstillstånd för ombyggnad och renovering av 

Rödebyskolans kök 

 

2. att avstyrka nämndens framställan om dels investeringstillstånd, 

dels utökad investeringsram för denna ombyggnad/renovering 

 

3. att anmoda nämnden att under år 2015 genomföra nödvändiga 

och akuta insatser med tillgängliga underhållsmedel 

 

4. att om ytterligare åtgärder krävs redan under år 2015, anmoda 

nämnden att prioritera och täcka dessa utgifter inom nämndens 

totala investeringsramar för detta år  

 

5. att i övrigt hänskjuta detta ärende för prövning till 

budgetberedningen för åren 2016 -2018 (2020). 

 

_____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS.2011.127.045 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 

 

 

 

 

§ 137 

Finansrapport mars 2015. 

 

 I de av kommunstyrelsen antagna ”Finansiella Riktlinjer för 

Karlskrona Kommun” framgår att rapportering avseende den 

finansiella verksamheten ska levereras till KSAU samt 

kommunstyrelsen månatligen.  

 

Rapporteringen ska innehålla basfakta för upp- och utlåning, 

likviditetshantering samt placeringar som visar att 

finansverksamheten bedrivs inom de ramar för risktagande som 

kommunstyrelsen fastställt. Rapporteringen ska på en aggregerad 

nivå visa bokförda värden och förändringar av dessa avseende all 

upplåning och utlåning i kommunen.  

 

Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 

kommunstyrelsen 

 

att godkänna föreliggande rapport från internbanken avseende mars 

månad 2015 

 

_____ 
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Kommunledningsförvaltningen   KS. 2015.141.041 
Ekonomiavdelningen 
HR- avdelningen 
Akten 
 
 
 
 
 

§ 138 
Uppföljning per den 31 mars 2015 för kommunstyrelsen/ 
kommunledningsförvaltningen. 
 
Kommunstyrelsen/kommunledningsförvaltningen verksamheter 
beräknar uppvisa ett positivt resultat mot budget om +4,6 mnkr 2015. 
Utfallet för perioden uppgår till +7,2 mnkr. Budgetramen för 2015 
uppgår till 240,9 mnkr exklusive sparbeting.  
 
I den prognos kommunledningsförvaltningen lämnar finns en 
återbetalning från kollektivtrafiken för föregående år, ett negativt utfall 
på politiken för utbetalade arvoden samt 3,0 mnkr på 
projektbudgeten för två tilldelade projekt som ej kommer att nyttjas 
under 2015.  
  
Under kommunstyrelsen ligger sparbeting om 12,8 mnkr. 
Sparbetingen är inte utdelade till förvaltningarna. I det fall 
sparbetingen inte uppfylls i sin helhet kommer de att påverka 
kommunstyrelsens utfall. Prognosen för 2015 är -1,3 mnkr.  
 
Total prognos Kommunstyrelsen/kommunledningsförvaltningen 
inklusive sparbeting +3,3 mnkr    
  
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet beslutar 
kommunstyrelsen 
 
att godkänna uppföljningen för mars månad 2015. 
 
_____ 
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Kommunfullmäktige                       KS 2014.506.041 
Akten 
 
 
 
 

 
 
 
§ 139 
Resurstillskott till socialnämnden. 
 
Läget på socialförvaltningens Familj- och ungdomssektion är 
allvarligt och fortsätter att röra sig i en oroande riktning. Efter februari 
kan vi konstatera att endast 56 procent av förhandsbedömningar och 
66 procent av barnavårdsutredningarna handläggs färdigt inom 
lagstadgad tid. 
 
Det har skett en kraftig ökning av antalet orosanmälningar och därpå 
inledda barnavårds-utredningar. Det i sin tur genererar ett utökat 
behov av placeringar av barn i familjehem, och därmed behov av 
utökad familjehemsrekrytering, samt insatser på hemmaplan. 
Arbetsbelastningen ökar också på grund av bland annat ändrad 
lagstiftning, utökade an-svarsområden exempelvis för våld i nära 
relationer/barn som bevittnat våld, ensamkom-mande flyktingbarn, 
handläggning och dokumentation, riktlinjer för ungdomar med bero-
ende. 
 
Genom de förändringar i organisationen som beslutades i januari 
2014 har Barn- och ungdomssektionen en organisatorisk plattform 
för att genomföra de förändringarna som är nödvändiga. Men bristen 
på socionomer är stor. 
 
Inom socialförvaltningen finns en god bild av läget och vilka åtgärder 
som behöver göras genom följande dokument/utredningar.   
 

 Socialförvaltningens utredning i september 2014 

 Lex Sarah 

 ACP-utredningen 

 IVOs granskning 

 SKLs verksamhetsanalys 

  
Kunskap finns om vad som behöver göras inom förvaltningen för att 
säkerställa en trygg verksamhet, och de åtgärder som påbörjats inom 
socialförvaltningen är rätt, vilket bl.a. bekräftas av rapporten från 
IVO´s granskning. 
 
     forts. 

 



 
 

5 maj 2015          32 
 

 
§ 139 forts. 
Resurstillskott till socialnämnden. 
 
Arbetet har emellertid bara börjat och det bedöms vara en lång väg 
kvar. Det finns inget snabbt sätt att lösa situationen, utan 
socialförvaltningen måste kontinuerligt arbeta med utvärderingar och 
förbättringar. 
 
För att säkerställa kvaliteten i verksamheten, såväl i den 
myndighetsutövande delen som i den frivilliga, ser förvaltningens 
behov av rekrytering/ resurser under 2015 ut enligt följande 
 
1. För att klara utredningsverksamheten behöver 16 socionomer 
rekryteras. Det är svårt att rekrytera rutinerade socionomer vilket 
betyder att det vid varje rekrytering behöver ges omfattande stöd åt 
de nyanställda. Den bedömning som i dag kan göras är att det är 
rimligt att rekryteringen kan ske i en takt av två nya medar-betare per 
månad. 
 
2. För att klara det förebyggande arbetet (fältgruppen) behöver fyra 
socionomer rekryteras. Bedömningen är att det är lättare att 
genomföra den här rekryteringen än rekryteringen till 
utredningsverksamheten. 
 
3. För att klara verksamheten i dagsläget är ett antal konsulter inne 
och arbetar som handläggare. I socialnämndens budget finns medel 
till siste juni för detta. Rekryteringarna enligt ovan kommer att 
påbörjas omedelbart, men för att under upp-byggnads- och 
introduktionsfasen säkerställa verksamheten behöver medel finnas 
för att säkerställa fortsatt konsultmedverkan året ut. 
 
4. Under 2015 ligger dessutom tre tjänster på familjestöd vakanta, de 
behöver rekryteras efter halvårsskiftet. De medel som frigjorts genom 
beslutet att vakantsätta dessa tjänster har främst använts för att 
finansiera kostnader för externa placeringar av barn- och ungdomar 
 
Socialnämndens ram föreslås bli utökad med 8,7 mnkr under 2015 
för att täcka årets kostnader för ovanstående åtgärder. Samtliga 
lönekostnader är beräknade på lönenivå efter 
revisionsförhandlingarna 2015. 
 
Socialnämnden tillförs hela ramutökningen för 2015 direkt. Nämnden 
ska sedan månatligen till kommunstyreslen redovisa 

 Hur utvecklingsarbetet går 

 Hur rekryteringarna faller ut i antal nya medarbetare 

 Vilka faktiskt ökade personalkostnader som rekryteringarna har 
lett till 
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      forts. 
 
§ 139 forts. 
Resurstillskott till socialnämnden. 
 

 Hur utvecklingen av kostnaden för konsultinsatser ser ut under 
året 
 
Nämndens ökade handlingsutrymme 2015 begränsas till 8,7 mnkr. I 
den mån den faktiska kostnadsbilden för de åtgärder som ska täckas 
av tillskottet kan bedömas bli lägre än 8,7 mnkr ska nämnden 
återredovisa ett sådant överskott. 
 
Finansiering 2015 
Finansieringen av tillskottet till socialnämndens ram 2015 föreslås bli 
finansierad genom ett ianspråktagande av prognostiserade överskott 
inom 

 Drift- och servicenämnden med 2,0 mnkr 

 Överförmyndarnämnden med 1,0 mnkr 

 Kommunstyrelsen (kommunledningsförvaltningen) med 3,3 mnkr 
 
Inga av dessa överskott är av varaktig karaktär varför nämndernas 
resurser från och med 2016 i det här avseendet återställs. 
 
Utöver ovanstående finansiering om totalt 6,3 föreslås att 2,4 mnkr 
ianspråktas ur reser-ven för utveckling av social- och 
omsorgsverksamhet. Reservens storlek uppgår för 2015 till 9,5 mnkr. 
 
Kommunledningsförvaltningens förslag till finansiering enligt ovan har 
under hand kommunicerats med berörda förvaltningschefer. Till den 
delen det berör kommunledningsförvaltningen självt har 
finansieringen kommunicerats kommunstyrelsens ordförande och 
med berörda inom förvaltningen. 
 
Finansiering 2016 och framåt 
Helårskostnaden för åtgärderna, varvid kostnaderna för 
konsultinsatser förutsätts helt upphöra från och med 2016, uppgår till 
12 mnkr. I det pågående arbetet med budget och plan 2016 föreslås 
att kommunstyrelsen i sitt förslag till budget tillför socialnämnden 
dessa medel. 
 
I ett första läge, innan hela bilden av hur budgetförslaget kommer att 
se ut, förutsätts ökningen finansieras genom att varaktigt ta i anspråk 
12 mnkr från reserven för utveckling av social- och 
omsorgsverksamhet. Under 2016 uppgår den i utgångsläget till 20,5 
mnkr för att sedan öka till 27,0 mnkr 2017. 
 
 
     forts. 
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§ 139 forts. 
Resurstillskott till socialnämnden. 
 
Yrkanden 
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar att att- sats 6 
ändras till följande lydelse: att socialnämndens nettoram för 2016- 
2018 fastställs av kommunfullmäktige i juni 2015 och bereds av 
pågående budgetberedning. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordförande ställer proposition på Camilla Brunsbergs och Tommy 
Olssons ändringsyrkande mot allmänna utskottets förslag och finner 
att kommunstyrelsen beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Reservationer 
 
Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson (M), Emma Swahn- 
Nilsson (M) och Tommy Olsson (KD) reserverar sig till förmån för 
eget yrkande. 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige besluta 
 
1. att för verksamhetsåret 2015 utöka socialnämndens nettoram med 
8,7 mnkr 
 
2. att för verksamhetsåret 2015 minska drift- och servicenämndens 
nettoram med 2,0 mnkr 
 
3. att för verksamhetsåret 2015 minska överförmyndarnämndens 
nettoram med 1,0 mnkr 
 
4. att för verksamhetsåret 2015 minska kommunstyrelsens nettoram 
med 3,3 mnkr 
 
5. att för verksamhetsåret 2015 ianspråkta 2,4 mnkr ur reserven för 
utveckling av social- och omsorgsverksamhet 
 
6. att uppdra till kommunstyrelsen att i sitt förslag till budget och plan 
2016-2018 utöka socialnämndens nettoram med 12 mnkr 
 
_____  
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Kommunfullmäktige                       KS 2014.506.041 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 
 
 

 
 
§ 140 
Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns 
samlade verksamhet. 
 
Kommunens prognostiserade resultat uppgår till +29,6 mnkr. Av 
resultatet ska 10,5 mnkr avseende ökade realisationsvinster räknas 
bort i den s.k. balansavstämningen. Det balansavstämda resultatet 
uppgår därmed till 19,1 mnkr. 
 
Kommunens positiva resultat, oaktat att det byggs upp av såväl 
positiva som negativa komponenter, innebär att kommunen i denna 
rapport bedöms ha en god ekonomisk hushållning. 
 
Föreslagen omflyttning av resurser till socialnämnden 
Rapporten innehåller effekten av den i annan ordning föreslagna 
utökningen av socialnämndens resurser och hur tillskottet föreslås bli 
finansierat. Jämfört med förhållandet före förslaget om 
resursförstärkning till socialnämnden, innebär ramutökningen en 
förväntad ökad nettokostnad om 8,7 mnkr. 
 
Ökade reavinster 
För att tillfälligt finansiera utvecklingen av stadsmarinan i år har 
medel från kommunstyrelsens investeringsreserv samt budgeten för 
exploateringsverksamhet tagits i anspråk. I den här rapporten 
föreslås nu, vilket förutsattes när medel anvisades till stadsmarinan, 
att budgeten för dessa objekt ökas upp med totalt 10,5 mnkr. Det 
ökade budgeterade resultatet möts med en lika stor prognostiserad 
intäkt. 
Genom den ökade reavinsten återställs sedan den budgeterade 
nivån på kommunstyrelsens investeringsreserv, och den kommer 
därmed att uppgå till 7,7 mnkr. Samtidigt återställs 
kommunsstyrelsens anslag för exploateringsverksamheten med 2,8 
mnkr, varvid den åter kommer att uppgå till 5 mnkr 
  
Verksamhetens nettokostnad 
Kunskapsnämnden, funktionsstödsnämnden, socialnämnden och 
äldrenämnden erhöll alla utökade ramar 2015. I den nu upprättade 
rapporten är det endast äldrenämnden som förväntas rymma 
verksamheten inom anvisade ramar.  forts. 
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§ 140 forts. 
Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns 
samlade verksamhet. 
 
Innehållet i, och slutsatsen av, den nu upprättade rapporten ger 
anledning att hysa fortsatt oro för kostnadsutvecklingen. Det är därför 
angeläget att alla nämnder kontinuerligt och intensivt arbetar med att 
styra och leda verksamheten så att givna ramar inte överskrids.  
 
Mot denna bakgrund anser kommunledningsförvaltningen att 
kommunstyrelsen bör föreslå att kommunfullmäktige riktar ett absolut 
krav på kunskapsnämnden att vidta åtgärder så att den 
prognostiserade avvikelsen mot budget till fullo undviks. Samma krav 
föreslår kommunledningsförvaltningen riktas mot 
funktionsstödsnämnden. 
 
Socialnämnden tillförs genom särskilt beslut resurser för att 
säkerställa utredningsarbetet, resurser till familjestödjande 
verksamhet, samt återetablering av fältgruppen. Tillskottet av 
resurser innebär inte att den prognostiserade avvikelsen elimineras – 
den kvarstår i sin helhet om -11,3 mnkr då den härrör från andra 
delar av nämndens verksamheter.  
Nämndens resursbehov kommer att vara föremål för särskild 
prövning i det pågående budgetarbetet. Socialnämndens föreslås 
därför i det här skedet inte behöva vidta några åtgärder för att 
balansera ökade kostnader för externa placeringar. Det innebär att 
socialnämnden föreslås få ett godkännande att överskrida anvisade 
ramar med 11 mnkr. Nämnden föreslås dock få ett särskilt uppdrag 
att månatligen till kommunstyrelsen rapportera utvecklingen inom 
verksamheten. Lämpligt är att nämnden koordinerar sin rapportering 
enligt ovan med den rapportering som nämnden ska göra med 
anledning av utökningen av nämndens ramar. 
Socialnämnden har vid sitt sammanträde 2015-03-23 bl.a. beslutat 
att begära full kompensation av kommunfullmäktige för att nå en 
budget i balans enligt förvaltningens prognos 2015 
att till kommunstyrelsen och kommunfullmäktige slå larm om 
förvaltningens mycket utsatta läge, för att definiera resursbehovet 
från kommunfullmäktige som motsvarar socialtjänstlagen och de 
politiska målen samt ge förvaltningen i uppdrag att till socialnämnden 
i april 2015 redovisa förslag till åtgärder för att nå en budget i balans i 
samtliga delar av förvaltningen utan att det medför 
personalneddragningar samt kopplat till en risk- och 
konsekvensanalys. 
 
Mot bakgrund av att nämnden föreslås få den prognostiserade 
negativa avvikelsen mot budget godkänd kan nämndens 
framställning enligt första att-satsen anses som besvarad. 
      forts. 
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§ 140 forts. 
Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns 
samlade verksamhet. 
 
Vad gäller andra att-satsen konstaterar 
kommunledningsförvaltningen att nämndens resursbehov är en del i 
det pågående budgetarbetet.  
 
Arbetsmarknadsnämnden uppvisar en prognostiserad negativ 
avvikelse mot budget med -3,2 mnkr. Här kan finnas förhållanden i 
den tekniska konstruktionen av budgeten avseende förhållandet mot 
främst dåvarande utbildningsnämnden. 
Kommunledningsförvaltningen vill därför att det förhållandet djupare 
analyseras inför rapporten efter maj månad. Mot den bakgrunden 
anser kommunledningsförvaltningen att nämndens negativa 
avvikelse tills vidare ska godkännas.  
 
Yrkanden 
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar att att- sats 6 
ändras till följande lydelse: att för kunskapsnämnden godkänna 
prognostiserad negativ avvikelse mot budget med 9 mkr och att 
funktionsstödsnämnden ska genomföra åtgärder som nedbringar 
kostnadsläget till anvisade ramar. 
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar tillägg med en 
att- sats med följande lydelse: att avsätta 15 mkr av årets utbetalda 
AFA- medel för en eventuell nödvändig sanering runt Östersjöhallen. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på Camilla Brunsberg och Tommy 
Olssons ändringsyrkande mot allmänna utskottets förslag och finner 
att kommunstyrelsen beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Votering 
 
De som vill bifalla allmänna utskottets förslag röstar JA. 
De som vill bifalla Camilla Brunsbergs och Tommy Olssons 
ändringsyrkande röstar NEJ. 
 
Följande röstar JA: Chatarina Holmberg (S) Jan- Anders- Lindfors 
(S), Elina Gustafsson (S) Rikard Jönsson (S) Lisbeth Bengtsson (S), 
Christopher Larsson (SD), Lotta Antman (SD), Börje Dovstad (FP), 
Magnus Larsson (C) och Patrik Hansson (S)  
      
     forts. 
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§ 140 forts. 
Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns 
samlade verksamhet.    
 
Följande röstar NEJ: Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson 
(M), Emma Swahn Nilsson (M) Tommy Olsson (KD) och Sofia 
Bothorp (MP). 
 
Kommunstyrelsen beslutar således med 10 ja- röster mot  
5 nej- röster enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Därefter ställer ordförnaden proposition på Camilla Brunsbergs och 
Tommy Olssons tilläggsyrkande mot allmänna utskottets förslag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt allmänna utskottets 
förslag. 
 
Votering 
De som vill bifalla Camilla Brunsbergs och Tommy Olssons 
tilläggsyrkande JA. 
De som vill bifalla allmänna utskottets förslag röstar NEJ. 
 
Följande röstar JA: Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson 
(M), Emma Swahn Nilsson (M) Tommy Olsson (KD) och Sofia 
Bothorp (MP). 
 
Föjande röstar NEJ: Chatarina Holmberg (S) Jan- Anders- Lindfors 
(S), Elina Gustafsson (S) Rikard Jönsson (S) Lisbeth Bengtsson (S), 
Christopher Larsson (SD), Lotta Antman (SD), Börje Dovstad (FP), 
Magnus Larsson (C) och Patrik Hansson (S) 
 
Kommunstyrelsen beslutar således med 10 nej- röster mot  
5 ja- röster enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsen beslutar således för egen del 
 
1. att socialnämndens beslut enligt nämndens § 59 – 2015 i och med 
kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige, att-sats nr 7 
nedan, är besvarad 
 
2. att uppdra åt socialnämnden att månatligen till kommunstyrelsens 
rapportera utvecklingen i verksamheten 
 
3. att uppdra åt kommunledningsförvaltningen att närmare analysera 
arbetsmarknadsnämndens budget med utgångspunkt i överförda 
medel från dåvarande utbildningsförvaltningen 
 
      
      forts. 
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§ 140 forts. 
Uppföljning per den 31 mars 2015 för Karlskrona kommuns 
samlade verksamhet. 
 
4. att i övrigt godkänna och till kommunfullmäktige överlämna 
uppföljningsrapport ett mars månad 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige besluta 
 
5. att med hänvisning till det styrande dokumentet ”Ekonomi- och 
verksamhetsstyrning” uppmana alla nämnder att leda och styra 
verksamheten så kostnaderna ryms inom anvisade ramar 
 
6. att kunskapsnämnden och funktionsstödsnämnden ska genomföra 
åtgärder som nedbringar kostnadsläget till anvisade ramar 
 
7. att för arbetsmarknadsnämnden godkänna en prognostiserad 
negativ avvikelse mot budget med 3,2 mnkr 
 
8. att för socialnämnden godkänna en prognostiserad negativ 
avvikelse mot budget med 11,3 mnkr 
 
9. att öka den budgeterade nivå på reavinster med 10,5 mnkr till 
totalt 13,5 mnkr 
 
10. att öka det budgeterade resultatet för kommunen med 10,5 mnkr 
till 27,5 mnkr 
 
11. att öka kommunstyrelsens reserv för investeringar med 7,7 mnkr 
 
12. att öka kommunstyrelsens investeringsanslag för exploateringar 
med 2,8 mnkr 
 
13. att kommunfullmäktige i övrigt godkänner upprättad rapport efter 
mars månad 
 
_____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2015.225.806 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 141 
Taxor för kultur- och fritidsnämnden 2015. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har vid dammanträde den 2 mars 2015 § 
17 beslutat hemställa hos kommunfullmäktige att fastställa taxor för 
idrotts- och fritidsanläggningar för år 2015 enligt framlagt förslag. 
 
Kultur- och fritidsnämnden skriver att kultur- och fritidsförvaltningen 
har konstaterat att taxor för olika typer av lokaler saknas i vissa fall 
och att korrigering av taxor måste ske relaterat till budget.  
 
Förslag till taxor har därför tagits fram av förvaltningen. 
 
Yrkanden 
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar att ärendet 
återremitteras med ett uppdrag att ta fram sänkta avgifter för barn 
och ungdomsverksamheten och höjda avgifter för vuxna och 
kommersiella aktörer. 
 
Christopher Larsson (SD) yrkar att taxor som rör barn och unga 
bibehålls enligt 2014 års nivå. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på Camilla Brunsbergs och Tommy 
Olssons återremissyrkande mot allmänna utskottets förslag och 
finner att kommunstyrelsen beslutar enligt allmänna utskottets 
förslag. 
 
Därefter ställer ordföranden proposition på Christopher Larssons 
ändringsyrkande mot allmänna utskottets förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
 
 
 
 
 
     forts. 
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§ 141 forts. 
Taxor för kultur- och fritidsnämnden 2015. 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige besluta  
 
att fastställa taxor för idrotts- och fritidsanläggningar enligt kultur- och 
fritidsnämndens förslag. 
 
Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson (M) och Emma Swahn 
Nilsson (M) deltar inte i beslutet. 
_____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2014.144.107 
Akten 
 
 
 
 

 
 
§ 142 
Detaljplan för Pottholmen, etapp 1 
 
Miljö och samhällsbyggnadsnämnden har vid sammanträde den 12 
mars 2015 § 59 beslutat hemställa hos kommunfullmäktige att anta 
detaljplan för Pottholmen, etapp 1, daterad 23 februari 2015 
 
Nämnden skriver att detaljplanen för Pottholmen 1 m fl, etapp 1, har 
varit föremål för allmän granskning mellan 21 november – 19 
december 2014. Planområdet omfattar den västra sidan av 
Pottholmen och utgör en första etapp i utvecklingen av Pottholmen 
enligt planprogram från 2012. Stadsdelen är utpekat som ett 
utvecklingsområde för funktionsblandning i översiktsplanen från 
2010. 
 
Pottholmen, etapp 1, föreslås få blandade funktioner så som cirka 
440 bostäder, kontor, handel och service i huvudsak i 4-7 våningar. 
Syftet med detaljplanen är att pröva förutsättningarna för en 
förtätning av centrala Karlskrona med en ny funktionsblandad 
stadsdel med ett integrerat miljö-anpassat byggande och hållbar 
utveckling med en hög ambitionsnivå. 
 
Till detaljplanen finns en miljökonsekvensbeskrivning (MKB), ett 
hållbar-hetsprogram som säkerställer hållbarhetsaspekterna för den 
nya stadsdelen och ett gestaltningsprogram som ska vara 
vägledande för gestaltning och utformning. 
 
Till detaljplanen finns även ett antal utredningar så som miljö-teknisk 
undersökning, trafiksimulering, bullerberäkning, riskbedömning för 
farligt gods, geoteknik, vibrationer, arkeologisk utredning, 
dagvattenutredning och luftkvalitet m.m. 
 
Detaljplanen har sedan granskningen ändrats på nedanstående 
punkter: 
 
 Utredningen riskbedömning för farligt gods har kompletterats med 
farligt gods på järnvägen. 

 Utredning miljöteknisk undersökning har kompletterats med en PM 
med mätbara åtgärdsmål. 

       forts. 

 



 
 

5 maj 2015          43 
 

§ 142 
Detaljplan för Pottholmen, etapp 1 

 

 Hållbarhetsprogrammet har kompletterats med en utredning om 
grönytefaktor. 

 Planbestämmelse har tillkommit om att nytillkommande 
bebyggelse ska uppföras radonsäkert. 

 Planbestämmelse har tillkommit om att tekniska anläggningar ska 
översvämningsskyddas. 

 Planbestämmelse om villkor för lov har tillkommit – Bygglov för 
inte ges förrän skyddsåtgärder genomförts för att motverka ras, 
skred, översvämning och erosion. 

 Byggnad 34:a inom Strandgården, har kompletterats med 
planbestämmelsen rivningsförbud och utökad lovplikt för fasad-
material, fönster, ytterdörrar samt byte av takmaterial. 

 Kvarter 3 har kompletterats med planbestämmelse D- vård för att 
möjliggöra ett omvårdnadsboende. 

 Kvarter 6 har kompletterats med plan bestämmelse S1- förskola. 

 Kvarter 7 har justerats så att området omfattas av kvartersmark 
med planbestämmelse T- trafik istället för allmän plats mark- 
busstorg. E-området (transformatorstation) inom kvarterat har utgått 
då det inryms i ändamålet T, trafik. 

 Byggrätten för byggnaden resecentrum, i spårområdets 
förlängning, har minskats 3 meter i norr för att möjliggöra passage för 
fotgängare under hela dygnet. 

 Den tredimensionella fastighetsindelningen har justerats så att 
hela ytan i våning 1-4 har planbestämmelsen PC, parkering och 
centrumändamål. 

 Vidareutveckling och komplettering med mindre textjusteringar. 

 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
att  anta detaljplanen för Pottholmen 1 m.fl, etapp 1, daterad 23 
februari 2015. 
 
____ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

5 maj 2015          44 
 
Kommunfullmäktige     KS.2015.260.106 
Kommunledningsförvaltningen 
Ekonomiavdelningen 
Akten 
 
 
 
 

§ 143 
Om- och tillbyggnad ishockeyarena Rosenholmsområdet.  
 
I samband med att Karlskrona Hockey Klubb, KHK, kvalificerat sig för 
spel i SHL kommande säsong har krav på behov av om och 
tillbyggnad av hockeyarenan initierats. För att erhålla licens att spela 
i elitserien finns bl.a. krav på åskådar volym, 5000 totalt varav 
sittande minst 3500. Detta skall jämföras med dagens kapacitet som 
är 3464 totalt respektive 2564 sittande. Vidare finns krav på 
belysning och på sarg och teknik. 
 
Utöver de formella kraven från SHL/Hockeyförbundet finns också 
behov av att lösa redan kända brister rörande logistik, toaletter, 
omklädningsrum, tillgänglighet för funktionsnedsatta. Vidare finns 
önskemål från KHK om förbättrade möjligheter till 
försäljningsaktiviteter, restaurang, loger mm. 
 
På uppdrag av kommunledningen har drift- och serviceförvaltningen 
utrett och tagit fram förslag i frågan. Uppdraget har varit att snabbt få 
fram lösningsalternativ med avstämning av berördas krav under 
utredningens gång. I arbetet har därför avstämningar skett b.la. med: 
berörda förvaltningar som räddningstjänst, miljö- och 
byggnadsförvaltningen, kultur- och fritid, kommun-ledning men också 
med berörda föreningar inom ishockey, curling, konståkning samt 
hockeyförbundet och SHL. 
 
Drift- och servicenämnden beslutade vid sammanträde 2015-04-27 
att bevilja projekterings- och investeringstillstånd om 75 mnkr 
avseende om- och tillbyggnad av Arena Rosenholm. 
 
Arbetet med att ta fram underlag för investeringen i arenan har 
utförts i samverkan mellan drift- och serviceförvaltningen, kultur- och 
fritidsförvaltningen och kommunledningsförvaltningen. 
I den gällande investeringsplanen finns inga medel avsatta för en 
utbyggnad av ishockeyarenan. Den nu kalkylerade utgiften måste 
således finansieras genom att kommunfullmäktige anvisar nya 
investeringsmedel.  
 
      forts. 
 
 



 
 

5 maj 2015          45 
 

§ 143 forts. 
Om- och tillbyggnad ishockeyarena Rosenholmsområdet.  
 
Eftersom kommunens resultatbild inte rymmer en egenfinansiering 
av den ökade utgiftsnivån innebär förslaget att finansiering måste ske 
via en utökad nyupplåning, men inom kommunens nuvarande 
låneram om 1 000 mnkr. 
 
Den totala investeringen beräknas uppgå till 75 mnkr vilket inkluderar 
såväl fastighet som inventarier. Kvarvarande ekonomiska livslängd 
på arenan uppgår till 23 år. Kommunledningsförvaltningens 
bedömning är att den investering som nu görs i fastigheten ska 
skrivas av på den tidsperioden. 
 
Som en följd av investeringen kommer kommunens sammantagna 
resultatpåverkande kostnader för arenan att öka. Med de uppgifter 
som finns till hands just nu kan den årliga ökningen kalkyleras till 5,4 
mkr. Kostnadsökningen fördelar sig med 3,4 mnkr i avskrivningar, 0,8 
mnkr i ökade driftkostnader samt 1,1 mnkr i räntekostnader för 
nyupplåning. 
 
En del av de investeringar som nu görs är att hänföra till KHK´s 
ökade möjligheter till försäljning. Det gäller dels två lounger, dels 
utökade försäljningsytor i själva arenabyggnaden samt en 
restaurangdel i den tillbyggda entredelen. Entredelen består av två 
våningar, och det övre planet är helt avsett för restaurang. Kostnaden 
för dessa ovan nämnda ytor anser kommunledningsförvaltningen ska 
bekostas av KHK via ett särskilt hyresavtal med kommunen. Vad 
avser den sistnämnda tillbyggnaden, entrédel med en restaurangdel, 
så är hela den byggnadsdelen avhängigt att det i närtid träffas ett 
avtal med KHK. 
 
Alla detaljer i ett sådant hyresavtal är inte färdigdiskuterade med 
KHK. Avtalstiden bedömer kommunledningsförvaltningen ska sättas 
till tio år. Den slutligt avtalade hyresnivån kommer därmed att minska 
kommunens nettokostnad för investeringen. 
 
Kommundirektören föreslås få i uppdrag att förhandla fram 
avtalsförslag med KHK. Avtalet ska återspegla KHK´s förbättrade 
möjligheter att dra affärsmässig nytta av de utökade lokalerna. 
Avtalets konstruktion föreslås bli förelagt kommunstyrelsens 
arbetsutskott för godkännande. 
 
KHK har redan i dag separata avtal med kommunen vad avser 
befintliga försäljningsställen i arenan, den tillbyggda VIP-loungen 
samt den tillbyggda massmediamodulen.  
 
      forts. 
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§ 143 forts. 
Om- och tillbyggnad ishockeyarena Rosenholmsområdet.  
 
Kommunledningsförvaltningens intention är att parterna gemensamt 
säger upp dessa avtal för att sedan inlemma dessa objekt i ett 
sammanhållet hyresavtal mellan kommunen och föreningen. Värdet 
på dessa avtal uppgår i dag till ca 650 tkr per år. 
  
Enligt den princip som från och med 2015 gäller vad avser anvisning 
av investeringsmedel, projekteringstillstånd sam investeringstillstånd 
för fastigheter sker det till den verksamhetsansvariga nämnden. 
Uppdraget att i det praktiska arbetet verkställa investeringen går 
sedan till drift- och servicenämnden. Vad avser den här investeringen 
är kultur- och fritidsnämnden att betrakta som verksamhetsansvarig 
nämnd, där av formuleringarna i beslutsförslagen 3, 5 och 7. 
 
Yrkanden 
 
Börje Dovstad (FP) yrkar att att-sats 4 ändras till att tillbyggnad av 
entrédel i två plan inkluderande restaurangdel endast ska 
genomföras om avtal med KHK finns avseende kapital- och 
driftskostander. 
 
Camilla Brunsberg (M) yrkar bifall till Börje Dovstads 
ändringsyrkande. 
 
Tommy Olsson (KD) yrkar att restaurangdelen tas bort från 
investeringen. 
 
Sofia Bothorp (MP) yrkar att ärendet återremitteras för att invänta 
kommande investeringsbudget och att ansökan om dispens hos SHL 
för kraven avseende arenan görs. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordförande ställer proposition på om ärendet ska återremitteras eller 
avgöras i dag och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet 
ska avgöras i dag.  
 
Därefter ställer ordföranden proposition på Börje Dovstads 
ändringsyrkande mot allmänna utskottets förslag och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Börje Dovstads ändringsyrkande. 
 
Därefter ställer ordföranden proposition på Tommy Olssons yrkande 
mot allmänna utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt allmänna utskottets förslag. 
 
      forts. 
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§ 143 forts. 
Om- och tillbyggnad ishockeyarena Rosenholmsområdet.  
    
 
Reservationer  
 
Tommy Olsson (KD) reserverar sig till fördel för eget yrkande. 
 
Kommunstyrelsen beslutar således för egen del 
 
1. att uppdra åt kommundirektören att genomföra förhandlingar med 
KHK avseende hyresavtal 
 
2. att uppdra åt kommunstyrelsens arbetsutskott att godkänna 
hyresavtal med KHK 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige besluta 
 
1. att bevilja kultur- och fritidsnämnden projektterings- samt 
investeringstillstånd avseende tillbyggnad av Arena Karlskrona 
 
2. att tillbyggnad av entrédel i två plan inkluderande restaurangdel 
endast ska genomföras om avtal med KHK finns avseende kapital- 
och driftskostnader 
3. att i budget 2015 anslå 75 mnkr för investeringen till kultur- och 
fritidsnämnden 
 
4. att finansiera investeringen genom ökad nyupplåning med 75 
mnkr inom kommunens totala låneram om 1 000 mkr 
 
5. att uppdra åt drift- och servicenämnden att verkställa 
investeringen 
 
6. att uppdra åt kommunstyrelsen att i kommunstyrelsens förslag till 
budget 2016, plan 2017-2018 inarbeta den ökade driftkostnaden för 
drift- och servicenämnden respektive kultur- och fritidsnämnden, 
samt 
 
7. att denna beslutsparagraf ska förklaras omedelbart justerad. 
 
_____ 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

5 maj 2015          48 
 
Kommunfullmäktige     KS.2015.95.480 
Akten 
 
 
 
 
 

 
§ 144 
Svar på motion Karlskrona en djurvänligare kommun. 
 
Motionen väcktes vid fullmäktiges sammanträde den 13 februari 
2015, § 3, av Christopher Larsson (SD). Förslaget är att allt kött 
somköps in till kommunens kök ska som minimumkrav minst följa de 
lagar som vi har i Sverige 
 
Kommunledningsförvaltningen har i skrivelse daterad den 4 mars  
 
2015, lämnat yttrande och förslag till beslut. förvaltningen skriver att 
upphandlingsavdelningen upphandlar allt kött till Karlskrona kommun 
i enlighet med de krav lagstiftningen tillåter. Därav följer bla att vi inte 
kan välja att köpa en vara från ett visst land, om varan uppfyller 
ställda lagkrav. 
 
Upphandlingsavdelningen säkerställer kraven genom att kravställa i 
enlighet med Miljöstyrningsrådets riktlinjer. 
 
Sverigedemokraterna belyser speciellt kyckling. I redovisning anges 
de krav som tillåts att ställa och som kommunen har ställt i senaste 
upphandlingen av livsmedel avseende kyckling. 
 
Yrkande 
 
Christopher Larsson (SD) yrkar bifall till motionen 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på Christopher Larssons yrkande mot 
allmänna utskottets förslag och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige 
 
att motionen ska anses besvarad. 
 
____ 

 
 
 



 
 

5 maj 2015          49 
 
Kommunfullmäktige     KS.2014.618.210 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 145 
Svar på medborgarförslag hur Hattholmen ska utvecklas. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid fullmäktiges sammanträde 
den 10-11 december 2014 , § 224, av Magnus Eriksson. 
Förslaget är att utveckla Hattholmen med parker lekytor, maritima 
verksamheter, restauranger m.m. 
 
Kommunstyrelsen har i skrivelse daterad den 25 mars 2015 lämnat 
yttrande och förslag på beslut. Förvaltningen skriver att förslaget 
pekar på möjligheten att inom området anlägga parker med lekytor, 
maritima verksamheter, husbilsparkering, sjöbodar med båtplatser, 
kallbadhus och restaurang. 
Tanken är också att knyta samman Hattholmen med centrala staden 
via ett trädkantat gång- och cykelstråk och att tona ner Infartsleden 
till en gata med dämpad hastighet.  
 
Miljö- och Samhällsbyggnadsförvaltningen har tilldelats 
planuppdraget att ta fram ett planprogram för Hattholmen. 
Medborgarförslagets idéer kommer tidsmässigt lämpligt in i den 
demokratiska planprocessen för aktuellt område och har överlämnats 
för fortsatt handläggning till planavdelningen på denna förvaltning. 
Det planförslag som utarbetas av förvaltningen kommer senare att 
ställas ut för samråd med möjlighet för alla medborgare att lämna 
ytterligare synpunkter.  
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslåt kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige  
 
att  medborgarförslaget härmed är besvarat. 
 
______ 
 

 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

5 maj 2015          50 
 
Kommunfullmäktige     KS. 2015.74.210 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 146 
Svar på medborgarförslag om att ta initiativet till att skapa 
någon vettig användbar verksamhet för det gamla fängelset. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 12 februari 2015, § 33, av Roland Thörnqvist- 
Förslaget är att Karlskrona kommun tar initiativ till verksamhet i 
gamla fängelset. 
 
Kommunledningsförvaltningen har i skrivelse daterad den 19 mars 
2015 lämnat yttrande och förslag till beslut. Förvaltningen skriver att 
fastigheten ägs av en privatperson som har flera olika idéer kring hur 
fastigheten kan används. För Karlskrona kommun är det självfallet av 
stort intresse att fastigheten ska komma att inrymma en verksamhet 
som gagnar kommunen och dess invånare. Valet av verksamhet är 
fastighetsägarens och vi kommer självfallet att se till att 
fastighetsägaren får del av den service som Karlskrona kommun har 
att erbjuda. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta 
 
att avslå medborgarförslaget 
 
______ 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

5 maj 2015          51 
 
Kommunfullmäktige     KS.2014.288.870 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 147 
Svar på medborgarförslag om bronsgjutna plattor som visar 
världsarvet i relief. 
 
Medborgarförsalget väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 18 juni 2014, § 110, av Roland Thörnqvist. 
Förslaget är att Karlskrona kommunska beställa bronsgjutna plattor 
som visar världsarvet i relief och som placeras ut vid olika 
besöksplatser. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har vis sammanträde den 2 mars 2015 
lämnat yttrande och förslag till beslut. Nämnden skriver att i 
dagsläget finns det en platta gjuten i brons som berättar om 
världsarvet. Den är placerad på Stortorgets norra del/ 
Klaipedaplatsen och finns nersänkt i den stenbelagda markytan. På 
bronsplattan finns information om varför Örlogsstaden Karlskrona 
utnämnts till världsarv samt en avbild av stadsplanen för 
örlogsstaden. Denna platta är emellertid inte utformad i relief och kan 
inte användas av personer med synnedsättning för att orientera sig.  
Runtom på Trossö, i anslutning till Lyckeby kronokvarn, vid platsen 
för det första varvet på Vämö, vid Skärfva herrgård mm finns s k 
världsarvsskyltar som i text och bild berättar om världsarvets olika 
delar.  
 
Roland Thörnquist föreslår att bronsplattor ska beställas och 
placeras vid olika besökspunkter i huvudsak på Trossö och på 
Bryggareberget. Liknande bronsplattor har i närtid framställts och 
placerats i Kristianopel samt i Sölvesborg, och kostnaden för att ta 
fram ett original samt att gjuta dessa uppgår till ca 100 000 kr per 
skylt.  
Kultur- och fritidsförvaltningen finner att det är ett förslag som är 
alltför kostsamt att genomföra samt att de nuvarande 
världsarvsskyltarna har en liknande funktion som de föreslagna 
bronsplattorna.     
 
De nuvarande skyltarna är dock i behov av en översyn och 
renovering, i vissa fall t o m en ändrad placering. I samband med en 
översyn skulle skyltarna kunna uppdateras, och genom tekniska 
lösningar skulle informationen kunna tillgängliggöras även för 
personer med synnedsättning.    forts. 
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§ 147 forts. 
Svar på medborgarförslag om bronsgjutna plattor som visas 
vårt världsarv i relief. 
  
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår kommunstyrelsen 
kommunfullmäktige besluta  
 
att avslå medborgarförslaget 
 
_____ 
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Kommunfullmäktige     KS.2014.396.860 
Akten 
 
 
 
 
 
 § 148 

Svar på medborgarförslag om att underlätta för unga att delta i 
Karlskronas kulturliv. 
 
Medborgarförsalget väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 18 september 2014, § 157, av Shirin Zolfreghari m. fl. 
Förslaget är att Karlskrona kommunska ska tillhandahålla en 
kostnadsfri anläggning som är öppen för allmänheten där unga 
konstnärer/performers kan visa upp sin konst. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har vid 
 sammanträde den 2 mars 2015 lämnat yttrande och förslag till 
beslut. Nämnden skriver att bedömningen är att det är ett bra förslag 
och att det kan möjliggöras på ungdomsarenor som Porslinan eller 
Oden, alternativt att ingå ett samarbete med någon av kommunens 
studieförbund. 
 
Yrkanden 
 
Camilla Brunsberg (M) och Tommy Olsson (KD) yrkar bifall till 
medborgarförslaget. 
 
Proposition och beslut 
 
Ordföranden ställer proposition på Camilla Brunsbergs och Tommy 
Olssons bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt 
allmänna utskottets förslag. 
 
Votering 
 
De som vill bifalla allmänna utskottets förslag röstar JA. 
De som vill bifalla Camilla Brunsbergs och Tommy Olssons 
ändringsyrkande röstar NEJ. 
 
Följande röstar JA: Chatarina Holmberg (S) Jan- Anders- Lindfors 
(S), Elina Gustafsson (S) Rikard Jönsson (S) Lisbeth Bengtsson (S), 
Christopher Larsson (SD), Lotta Antman (SD), Börje Dovstad (FP), 
Magnus Larsson (C) och Patrik Hansson (S)  
 
     forts. 
 

  

perwimmerman
Markering
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 § 148 forts. 

Svar på medborgarförslag om att underlätta för unga att delta i 
Karlskronas kulturliv. 
 
Följande röstar NEJ: Camilla Brunsberg (M), Carl- Göran Svensson 
(M), Emma Swahn Nilsson (M), Tommy Olsson (KD) och Sofia 
Bothorp (MP). 
 
Fölande avstår: Christopher Larsson (SD) och Lotta Antman (SD) K 
 
Kommunstyrelsen beslutar således med 8 ja- röster mot  
5 nej- röster och 2 avstår enligt allmänna utskottets förslag. 
 
Kommunstyrelsen föreslår således kommunfullmäktige besluta  
 
att anse medborgarförslaget besvarat 
 
_____ 
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Kommunfullmäktige  KS.2014.342.623 
Akten 
 
 
 
 

 
 
§ 149 
Svar på medborgarförslag om att utöka skolskjutsrana från och 
till Kyrkskolan och Jändelskolan. 
 
Medborgarförslaget väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 18 september 2014, § 157, av Linnea Söderberg- 
Förslaget är att utöka skolskjutsarna från skolorna i Jämjö till att köra 
mellan Klakebäck och Törnåkravägen för att skapa trygghet för barn 
boende i området. 
 
Kunskapsnämnden har vid sammanträde den 28 februari lämnat 
yttrande och förslag till beslut. Nämnden skriver att ärendet är känt 
sedan tidigare inom förvaltningen. Tidigare har nekande besked getts 
kring Olsäng. Både Olsäng och Törnåkra tillhör Fågelmara skolas 
upptagningsområde. Barn som bor i dessa områden erbjuds skjuts till 
Fågelmara. Barn som av olika skäl väljer Kyrkskolan/Jändelskolan 
erbjuds att åka med i befintligt skolskjutssystem som finns inom 
Jämjö, främst då högstadieskjutsar.  
 
Däremot trafikerar inte kommunen med dubbla skolskjutssystem i 
samma område. Det är egentligen detta som förslagsställarna 
önskar. För närvarande finns inte ekonomiskt utrymme eller 
fordonstid för att gå medborgarförslaget till mötes.  
 
Det finns flera gränsområden i kommunen där likande önskemål 
finns. Ett bifall kring Olsäng får rättvisekonsekvenser runt andra 
skolor också.  
 

 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige 
 
att avslå medborgarförslaget 
 
____ 

 
 
 
 
 
 



 
 

5 maj 2015          56 
 
 
 
Kommunfullmäktige     KS.2014.549.822 
Akten 
 
 
 
 
 
 

§ 150 
Svar på medborgarförslag om att anordna en tillfällig lokalitet 
och lösning av den verksamhet som sker inom Karlskrona 
varmbadhus. 
 
Medborgarförsalget väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 20 november 2014, § 202, av Roland Thörnqvist.  
Förslaget är att Karlskrona kommun tar fram alternativ till 
varmbadhuset under tiden som detta är stängt. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har vid sammanträde den 2 mars 2015, § 
23, lämnat yttrande och förslag till beslut. Nämnden skriver att  
utredning pågår kring varmbadhusets tekniska status vad gäller 
grundläggning och bassänger, utredningen utförs av WSP genom 
drift & serviceförvaltningen. Slutgiltigt resultat är idag inte klart men 
kommer att presenteras under våren 2015. 
Effekterna av utredningen kan inte bedömas i nuläget. 
Om och när en renovering blir aktuell kommer inte alla besökare 
och hyresgäster kunna erbjudas plats. Prioritering av 
verksamheterna kommer att bli nödvändig på de båda anläggningar 
i Karlskrona och Rödeby. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 

 att medborgarförslaget ska anses besvarat 
 
 _____ 
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Kommunfullmäktige     KS.2014.191.821 
Akten 
 
 
 
 

 
 
§ 151 
Svar på medborgarförslag om att man rensar upp den gamla 
fotbollsplanen i Fur. 
  
Medborgarförslaget väcktes vid kommunfullmäktiges sammanträde 
den 24 april, § 68, av Tommy Johansson. 
Förslaget är att fotbollsplanen vid badplatsen i Fur rensas upp. 
 
Drift- och servicenämnden har vid sammanträde den 24 februari 
2014, § 37, lämnat yttrande och förslag till beslut. Nämnden skriver 
att Tommy Johansson påtalar att det är synd att den befintliga 
planen ej kan nyttjas av ungdomar och sommargäster då den är 
igenväxt. Vidare finns det en ideell grupp som kan hjälpa till att 
möjliggöra förslaget 
 
Efter tillstyrkan från allmänna utskottet föreslår 
kommunstyrelsen kommunfullmäktige besluta 
 
att bifalla medborgarförslaget. 
 
____  
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 § 152 
 Anmälningsärenden. 
 

1) Delegationsärenden avgjorda med stöd av beslutanderätt, bilagor 
till protokollet. 
2) Begäran om bidrag till ljusmanifestation och grundande av stiftelse 
till Yras minne. 
3) Skrivelse om Långö badbrygga. 
4) Rapport från statskontoret om överenskommelser mellan 
regeringen och SKL om överenskommelser. 
5) Kommuninvest, information om insatskapital och de nya 
stadgarna. 
6) SKL, erbjudande om analys av kommunens ekonomi. 
7) Miljö- och samhällsbyggnadsnämnden 12 mars 2015 § 53, 
överklagande av Länsstyrelsens beslut om utvidgat strandskydd i 
Karlskrona kommuns kuts- och skärgård. 
8) Förstudie Smarta kort. 
9) Socialnämnden 23 mars 2015, § 60 återkallande av beslut 23 
februari 2015, § 37 förslag till organisering och ansvarsfördelning av 
Karlskrona kommuns POSOM. 
10) Region Blekinge, sammanträdesprotokoll regionstyrelsen 2015-
03-11. 
11) Länsstyrelsen Blekinge Län  
a)Beslut 2014-10-03, Dnr 302-2878-14,  
b)Ansökan om hemsändningsbidrag. 
12) Cirkulär  
a)Fullmäktiges val av revisorer.  
b)14:34 Konsekvenser av skärpta behörighetsregler och legitimation 
för lärare och förskollärare samt övergångsbestämmelser.  
c)14:37 Nya mallar uppsägning på grund av arbetsbrist. 
13) Förlängning av förordande som förvaltningschef. 
14) Beslut äldrenämnden 140924, § 82, Delårsrapport med ekonomi- 
och verksamhetsuppföljning för äldrenämndens verksamheter per 
augusti 2014. 
15) Beslut om geografisk indelning av Polisregion Syd. 
16) Sveriges kommuner och landsting, Tillgänglighet för alla. 
17) Skrivelse till Trafikverket angående nedtagning av skyltar. 
18) Skrivelse från Kommuninvest om medlemmars låneräntor. 
19) Rapport från Hjärnkoll om valplattformsgranskning. 
     forts. 
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 § 152 forts. 
 Anmälningsärenden. 

 
20) Attestlista Serviceförvaltningen 2014-09-11. 
21) Attestlista Serviceförvaltningen 2014-10-09. 
22) Upprop för en etablering av Casino Cosmopol till Karlskrona. 
23) Begäran om rättelse och klarläggande angående Vip-loge. 
24) Region Blekinge, protokoll Regionstyrelsen 2014-09-03.
 _____ 
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§ 153 
Övrigt. 
 
Ordföranden Patrik Hansson (S) lämnar information om arbetet med  
Science Park. 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att ta informationen till dagens protokoll 
 
Sofia Bothorp (MP) anhåller om att delta i Sveriges ekokommuners 
årsmöte den 27- 28 maj 2015 i Nyköping. 
 
Kommunstyrelsen beslutar 
 
att bifalla Sofia Bothorps anhållan. 
 
_____ 
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Kommunfullmäktige    KS.2012.131.821 
Akten 
 
 
 
 
 
  
 § 154 
 Investering i idrottshallen. 
 

Som en följd av att HIF Karlskrona tagit steget upp i elitserien i 
handboll måste vissa åtgärder vidtas i den befintliga idrottshallen, så 
att den uppfyller Svenska Handbollsförbundets krav för spel (endast 
under en särskild övergångsperiod) i den allra högsta serien. Dessa 
åtgärder måste vara genomförda och godkända redan till starten av 
kommande säsong dvs. i början av september månad 2015. Utöver 
dessa specificerade krav finns även ett eftersatt underhållsbehov i 
anläggningen bl.a. för att leva upp till skolverksamhetens krav på en 
fungerande idrottsundervisning. 
 
Delar av nu aktuella åtgärder är att betrakta som investering, medan 
andra delar är av ren underhållskaraktär (4,0 mnkr) och kommer att 
utföras med tillgängliga underhållsmedel. 
  
Utredning kring den framtida Idrottshallen/Östersjöhallen pågår och 
någon ”ny hall” kommer självfallet inte att kunna stå klar redan tills 
säsongsstarten 2015/2016. Nödvändiga och ålagda åtgärder måste 
därför omgående göras i den befintliga idrottshallen, så att inte HIF 
Karlskrona stoppas från spel i den högsta nationella serien. Några 
specificerade medel för detta finns däremot inte upptaget i den nu 
gällande investeringsbudgeten/planen. I kommunstyrelsens 
investeringsreserv finns däremot fortfarande utrymme kvar för att 
kunna täcka det nu aktuella investeringsbeloppet om 1,0 mnkr. Det 
långsiktiga behovet av ytterligare 5 mnkr får sedan prövas och 
bedömas i den helhetsbedömning budgetberedningen gör för den 
kommande nya femårsperioden. 
 
Efter tillstyrkan av allmänna beslutar kommunstyrelsen  
 
1. att bevilja kultur- och fritidsnämnden ett investeringsanslag om  
1 000 000 kronor för nödvändiga ombyggnadsåtgärder i Karlskrona 
Idrottshall 
 
2. att täcka denna utgift genom en motsvarande omdisposition från 
kommunstyrelsens särskilda investeringsreserv för år 2015 
      forts. 
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 § 154 forts. 
 Investering i idrottshallen. 

 
3. att bevilja kultur- och fritidsnämnden ett omedelbart projekterings- 
och investeringstillstånd för detta projekt 
 
4. att för år 2015 tillkommande drift- och kapitalkostnader ska 
rymmas inom kultur- och fritidsnämndens redan tilldelade budgetram 
 
5. att nämndens begäran om dels ytterligare investeringsmedel, dels 
kompensation för från år 2016 och framöver tillkommande drift- och 
kapitalkostnader hänskjuts till den pågående budgetberedningen 
2016-2018 för särskild prövning och bedömning 
 
6. att uppdra åt drift- och servicenämnden att verkställa denna 
investering. 
 
_____ 
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